

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ  
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់  
ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022  
និង  
របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ**

**ព័ត៌មានអំពីក្រុមហ៊ុន**

ក្រុមហ៊ុន៖ វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក

ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មលេខ៖ 00049265

ទីស្នាក់ការចុះបញ្ជី៖ ផ្ទះលេខ 668 ផ្លូវជាតិលេខ 5 ភូមិគោរដ្ឋាន  
សង្កាត់អូរអំបិល ក្រុងសិរីសោភ័ណ  
ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

ភាគទុនិក៖ លោកជំទាវ ម៉ៅ ម៉ាលីយ  
លោក កែ សួនសុភា  
អ្នកស្រី កែ សួនសុភី  
អ្នកស្រី ព្រហ្ម រដ្ឋា  
កញ្ញា ឈឿន វិថា

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល៖ លោកជំទាវ ម៉ៅ ម៉ាលីយ ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល  
លោក កែ សួនសុភា អភិបាល  
អ្នកស្រី កែ សួនសុភី អភិបាល  
អ្នកស្រី ព្រហ្ម រដ្ឋា អភិបាល  
លោក កុន រដ្ឋា អភិបាលឯករាជ្យ  
(លាលែងពីតំណែងនៅថ្ងៃទី27 ខែធ្នូ ឆ្នាំ 2022)

ធនាគារកិច្ចប្រុង៖ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា  
ធនាគារ អេស៊ីលីដា ភីអិលស៊ី

សវនករ៖ អេហ្វអាយអាយ&អិស៊ូស៊ីអេត

# វាយ.អិល.ភី ហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក

## មាតិកា

## ទំព័រ

1.	របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	1
2.	របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ	6
3.	របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ	10
4.	របាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិត	11
5.	របាយការណ៍ស្តីពីបម្រែបម្រួលមូលធន	12
6.	របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់	13
7.	កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	15

**របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល សូមធ្វើការបង្ហាញជូននូវរបាយការណ៍របស់ខ្លួន ដោយភ្ជាប់ជាមួយនូវរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក ហៅកាត់ថា (“ក្រុមហ៊ុន”) ដែលបានធ្វើសវនកម្មរួចសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022 ។

**សកម្មភាពចម្បង**

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺផ្តល់សេវាមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ និងសេវាផ្សេងៗទៀតដែលពាក់ព័ន្ធនឹងវិស័យ ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមានចែងនៅក្នុងវិសាលភាពរបស់អាជ្ញាប័ណ្ណមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

**លទ្ធផលនៃហិរញ្ញវត្ថុ**

លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនមានដូចខាងក្រោម៖

	2022		2021	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក (មិនរងសវនកម្ម)	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
ប្រាក់ខាតមុនដកពន្ធ	(417,209)	(1,705,133)	(65,768)	(267,544)
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	-	-	-	-
ប្រាក់ខាតសុទ្ធសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	(417,209)	(1,705,133)	(65,768)	(267,544)

**ភាគលាភ**

ពុំមានភាគលាភណាត្រូវបានប្រកាស ឬត្រូវបានបង់ ហើយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលក៏ពុំបានផ្តល់ជាអនុសាសន៍ឱ្យមាន ការបែងចែកភាគលាភសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទនោះទេ។

**ដើមទុន**

ដើមទុនដែលបានបង់របស់ក្រុមហ៊ុននាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022 មានចំនួន 1,500,000 ដុល្លារអាមេរិក (2021៖ 1,500,000 ដុល្លារអាមេរិក) ដែលក្នុងមួយភាគហ៊ុនស្មើនឹង 1,500 ដុល្លារអាមេរិក។ ភាគហ៊ុន និងរចនាសម្ព័ន្ធរបស់ ក្រុមហ៊ុនលម្អិតត្រូវបានលោកត្រង់នៅកំណត់សម្គាល់ 14។

**ទុនបម្រុង និងសំវិធានធន**

ពុំមានការប្រែប្រួលជាសារវន្តទៅលើទុនបម្រុង និងសំវិធានធននៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះទេ ក្រៅពីការបង្ហាញនៅក្នុង របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។



# **វិធានការណ៍បង្ការការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩**

## **របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ត)**

### **ឥណទានអាក្រក់ និងឥណទានជាប់សង្ស័យ**

នៅមុនពេលដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានរៀបចំឡើង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានចាត់វិធានការដែលមានមូលដ្ឋានសមរម្យដើម្បីបញ្ជាក់ថា វិធានការទាក់ទងនឹងការលុបចោលនូវឥណទានអាក្រក់ និងការធ្វើសវិធានធនលើឥណទានជាប់សង្ស័យត្រូវបានធ្វើឡើង ហើយមានការជឿជាក់ថាមិនមានឥណទានអាក្រក់ និងសវិធានធនត្រូវបានធ្វើឡើងសម្រាប់ឥណទានជាប់សង្ស័យ។

នាថ្ងៃចេញរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានពិនិត្យឃើញមានស្ថានភាពណាមួយដែលអាចនឹងបណ្តាលឱ្យចំនួននៃការលុបចំបាត់ចោលឥណទានអាក្រក់ ឬចំនួននៃការធ្វើសវិធានធនលើឥណទានជាប់សង្ស័យនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះមានចំនួនខ្លះខាតជាសារវន្តនោះឡើយ។

### **ទ្រព្យសកម្មចរន្ត**

នៅមុនពេលដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានរៀបចំឡើង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានចាត់វិធានការដែលមានមូលដ្ឋានសមរម្យដើម្បីបញ្ជាក់ថាបណ្តាទ្រព្យសកម្មចរន្តទាំងអស់ ដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងបញ្ជីគណនេយ្យរបស់ក្រុមហ៊ុន ហើយដែលទំនងជាមិនអាចលក់បាននៅក្នុងប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតាត្រូវបានកាត់បន្ថយឱ្យនៅស្មើនឹងតម្លៃដែលរំពឹងទុកថានឹងអាចប្រមូលបានជាក់ស្តែង។

នាថ្ងៃចេញរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលនឹងធ្វើឱ្យចំពោះដល់ការកំណត់តម្លៃទ្រព្យសកម្មចរន្តនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនថាមានភាពមិនត្រឹមត្រូវនោះទេ។

### **វិធីសាស្ត្រកំណត់តម្លៃ**

នាថ្ងៃចេញរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលបានកើតឡើងដែលនឹងធ្វើឱ្យចំពោះដល់វិធីសាស្ត្រកំណត់តម្លៃដែលបានអនុវត្តកន្លងមក ក្នុងការវាយតម្លៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនថាមានភាពមិនត្រឹមត្រូវ ឬមិនសមស្របនោះទេ។

### **បំណុលយថាភាព**

នាថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ពុំមាន៖

- (ក) ការប្រែប្រួលទ្រព្យសកម្មណាមួយរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលកើតមានឡើងដោយសារការដាក់បញ្ចាំសម្រាប់ការធានាចំពោះបំណុលរបស់បុគ្គលណាមួយចាប់តាំងពីដំណាច់ឆ្នាំឡើយ ឬ
- (ខ) បំណុលយថាភាពណាមួយដែលកើតមានឡើងចំពោះក្រុមហ៊ុន ចាប់តាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទក្រៅអំពីប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតារបស់ក្រុមហ៊ុន។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានមតិថា ពុំមានបំណុលយថាភាព ឬបំណុលផ្សេងៗទៀតរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលត្រូវបំពេញ ឬអាចនឹងត្រូវបំពេញក្នុងរយៈពេល 12 ខែបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទនេះ ដែលនឹងធ្វើឱ្យមានផលចំពោះ ឬអាចនឹងចំពោះដល់ជាសារវន្តដល់លទ្ធភាពរបស់ក្រុមហ៊ុន ក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួនដូចដែលបានកំណត់ និងនៅពេលដែលដល់ថ្ងៃកំណត់។

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ត)**

**ការផ្លាស់ប្តូរនៃហេតុការណ៍**

នាថ្ងៃចេញរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលមិនបានរំកិលនៅក្នុងរបាយការណ៍នេះ ឬក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលនឹងបណ្តាលឱ្យមានតួលេខនៃចំនួនណាមួយដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមានភាពមិនត្រឹមត្រូវនោះទេ។

**ប្រតិបត្តិការមិនប្រក្រតី**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានមតិថាលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនេះមិនមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដោយសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ ឬប្រតិបត្តិការណ៍ណាមួយដែលមានលក្ខណៈជាសារវន្តនិងមិនប្រក្រតីនោះទេ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ក៏មានមតិផងដែរថានៅក្នុងចន្លោះពេលចាប់ពីថ្ងៃចុងការិយបរិច្ឆេទដល់ថ្ងៃចេញរបាយការណ៍នេះ ពុំមានចំណាត់ថ្នាក់សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ ឬប្រតិបត្តិការណ៍ណាមួយដែលមានលក្ខណៈជាសារវន្ត និងមិនប្រក្រតីកើតមានឡើងដែលអាចនាំឱ្យប៉ះពាល់ដល់លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ដែលរបាយការណ៍នេះបានរៀបចំឡើងនោះទេ។

**ព្រឹត្តិការណ៍ក្រោយកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍**

ពុំមានព្រឹត្តិការណ៍សារវន្តកើតឡើងក្រោយកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ដែលតម្រូវឱ្យមានការលាតត្រដាង ឬនិយ័តភាពក្រៅពីព្រឹត្តិការណ៍ដែលបានលាតត្រដាងរួចហើយនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់ជាមួយនឹងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលដែលបម្រើការនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទ និងនាថ្ងៃចេញរបាយការណ៍នេះមានរាយនាមដូចខាងក្រោម៖

លោកជំទាវ ម៉ៅ ម៉ាលីយ	ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
លោក កែ សួនសុភា	អភិបាល
អ្នកស្រី កែ សួនសុភី	អភិបាល
អ្នកស្រី ព្រហ្ម រដ្ឋា	អភិបាល
លោក កុន រដ្ឋា	អភិបាលឯករាជ្យ (លាលែងតំណែងនៅថ្ងៃទី27 ខែធ្នូ ឆ្នាំ 2022)

**ចំណែកហ៊ុនរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

ចំណែកហ៊ុនរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ត្រូវបានលាតត្រដាងនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ 14 នៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**អត្ថប្រយោជន៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

មិនថានៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ឬនៅក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ គឺមិនមានកិច្ចព្រមព្រៀងណាមួយដែលក្រុមហ៊ុនជាភាគីម្ខាង ដែលកម្មវត្ថុនៃកិច្ចព្រមព្រៀងនោះអាចផ្តល់លទ្ធភាពដល់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលណាម្នាក់ឱ្យទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍តាមមធ្យោបាយផ្សេងៗ ដូចជាការទិញភាគហ៊ុន ឬប័ណ្ណបំណុលរបស់ក្រុមហ៊ុន ឬសាជីវកម្មដទៃឡើយ។



# វិធានការ និង វិធានការណ៍ ប្រកួតប្រជែង ក

## វិធានការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ក)

### អត្ថប្រយោជន៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ក)

ចាប់តាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនៃឆ្នាំកន្លងទៅ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានទទួល ឬមានសិទ្ធិទទួលបាននូវ អត្ថប្រយោជន៍ណាមួយ (ក្រៅពីអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានរាប់បញ្ចូលក្នុងចំនួនសរុបនៃលាភការដែលបានទទួល ឬកំណត់ និងអាចទទួលបានដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល) តាមរយៈការចុះកិច្ចសន្យាធ្វើឡើងដោយក្រុមហ៊ុនជាមួយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ឬដោយក្រុមហ៊ុនផ្សេងដែលមានក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជាសមាជិក ឬក៏ជាមួយក្រុមហ៊ុនផ្សេងដែលមានក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជា សមាជិកនោះមានផលប្រយោជន៍ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ច្រើនជាងអ្វីត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

### ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានភារៈធ្វើការអះអាងបញ្ជាក់ថា របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានរៀបចំឡើងយ៉ាងត្រឹមត្រូវក្នុងកម្រិត ជាសារវន្តនៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុននាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022 និងព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និង លំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹង ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា សម្រាប់សហគ្រាសធុនតូច និងមធ្យម (“CIFRS for SMEs”)។

នៅក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលត្រូវ៖

- (ក) អនុម័តនូវគោលនយោបាយគណនេយ្យសមស្រប ដោយផ្អែកលើការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ប្រមាណយ៉ាងសមហេតុ ផល និងប្រុងប្រយ័ត្ន ព្រមទាំងអនុវត្តតាមគោលនយោបាយទាំងនេះប្រកបដោយសង្គតិភាព។
- (ខ) អនុលោមទៅតាម CIFRS for SMEs ឬប្រសិនបើប្រាសចាកពីនេះដើម្បីបង្ហាញពីភាពពិត និងត្រឹមត្រូវ គឺត្រូវតែ បង្ហាញ និងពន្យល់ឱ្យបានច្បាស់លាស់ និងកំណត់ចំនួននៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។
- (គ) ត្រួតពិនិត្យប្រព័ន្ធដំណើរការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន និងរក្សាទុកនូវបញ្ជីគណនេយ្យឱ្យបាន គ្រប់គ្រាន់ និងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព។
- (ឃ) វាយតម្លៃនូវលទ្ធភាពរបស់ក្រុមហ៊ុនចំពោះការបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម ទទួលខុសត្រូវលើការលាតត្រដាងព័ត៌មាន ប្រសិនបើពាក់ព័ន្ធនូវបញ្ហាទាំងឡាយដែលទាក់ទងទៅនឹងនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម និងប្រើប្រាស់មូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃ ស្តង់ដារគណនេយ្យ លើកលែងតែក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានបំណងចង់ជម្រះបញ្ជីក្រុមហ៊ុន ឬបញ្ឈប់ប្រតិបត្តិការ ឬ គ្មានជម្រើសសមរម្យដទៃទៀតក្រៅពីធ្វើបែបនេះ។
- (ង) ត្រួតពិនិត្យ និងដឹកនាំក្រុមហ៊ុនឱ្យមានប្រសិទ្ធភាពលើកលែងសេចក្តីសម្រេចសំខាន់ៗទាំងឡាយដែលប៉ះពាល់ដល់ សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ និងដំណើរការរបស់ក្រុមហ៊ុន ហើយត្រូវប្រាកដថាកិច្ចការនេះត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងយ៉ាង ត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ធានាអះអាងថា បានអនុវត្តនូវរាល់តម្រូវការដូចដែលបានរាយការណ៍ខាងលើក្នុងការរៀបចំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន។

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ត)**

**ការអនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក សូមធ្វើការអនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលភ្ជាប់មកជាមួយ ដូចបានបង្ហាញនៅទំព័រទី 10 ដល់ 48 បានបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវក្នុងកម្រិតជាសារវន្តនៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក្រុមហ៊ុននា ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022 ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបាន បញ្ចប់ ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹង ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជាសម្រាប់សហគ្រាសធុនតូច និងមធ្យម។

ចុះហត្ថលេខាដោយអនុលោមទៅតាមសេចក្តីសម្រេចរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។ *[Signature]*



លោកជំទាវ ម៉ៅ ម៉ាលីយ  
ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា  
ថ្ងៃទី 29 ខែ ឧសភា ឆ្នាំ 2023



# របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ

## ជូនចំពោះភាគទុនិក

### វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក

#### មតិសវនកម្មត្រឹមត្រូវមានការលើកលែង

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក ហៅកាត់ថា (“ក្រុមហ៊ុន”) ដែលរួមមានរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022 ព្រមទាំងរបាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិត របាយការណ៍ស្តីពីបម្រែបម្រួលមូលធន និងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ និងកំណត់សម្គាល់ដែលរួមមាន គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ ព្រមទាំងព័ត៌មានពន្យល់ផ្សេងៗទៀត ដែលបានបង្ហាញនៅទំព័រទី 10 ដល់ 48។

ជាមតិរបស់យើងខ្ញុំ ក្រៅពីផលប៉ះពាល់នៃបញ្ហាដូចដែលបានរៀបរាប់នៅក្នុង “មូលដ្ឋាននៃការបញ្ចេញមតិសវនកម្មត្រឹមត្រូវមានការលើកលែង” របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវក្នុងកម្រិតជាសារវន្តនៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុននាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022 ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរសាច់ប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា សម្រាប់សហគ្រាសធុនតូច និងមធ្យម (“CIFRS for SMEs”)។

#### មូលដ្ឋាននៃការបញ្ចេញមតិសវនកម្មត្រឹមត្រូវមានការលើកលែង

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនមុនឆ្នាំ 2022 មិនបានរងសវនកម្មនោះទេ។ យើងខ្ញុំមិនអាចបញ្ជាក់បានពីភាពពេញលេញ អត្ថិភាព និងភាពត្រឹមត្រូវនៃប្រាក់ខាតបង់របស់ក្រុមហ៊ុនគិតត្រឹមថ្ងៃទី 1 ខែ មករា ឆ្នាំ 2022 ដែលមានចំនួន 64,834 ដុល្លារអាមេរិកនោះឡើយ ។ និយ័តភាពណាមួយលើចំនួនទាំងនេះអាចនឹងមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តទៅលើតួលេខបច្ចុប្បន្នដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ របាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិត របាយការណ៍ស្តីពីបម្រែបម្រួលមូលធន និងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022។

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា។ ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំដែលស្របតាមស្តង់ដារទាំងនោះ ត្រូវបានរៀបរាប់បន្ថែមទៀតនៅក្នុងកថាខណ្ឌស្តីពីការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករសម្រាប់ការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមាននៅក្នុងរបាយការណ៍របស់យើងខ្ញុំ។ យើងខ្ញុំមានឯករាជ្យភាពពីក្រុមហ៊ុន តាមតម្រូវការនៃក្រមសីលធម៌ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ នៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ហើយយើងខ្ញុំបានបំពេញតាមក្របខណ្ឌទំនួលខុសត្រូវក្រមសីលធម៌ផ្សេងៗ ស្របតាមតម្រូវការទាំងនោះ។ យើងខ្ញុំជឿជាក់ថាភស្តុតាងសវនកម្មដែលយើងខ្ញុំប្រមូលបានមានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្របសម្រាប់ជាមូលដ្ឋានក្នុងការបញ្ចេញមតិសវនកម្មត្រឹមត្រូវមានការលើកលែងរបស់យើងខ្ញុំ។



**របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ (ត)**

**ជូនចំពោះភាគទុនិក**

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**បញ្ហាផ្សេងៗ**

យើងខ្ញុំសូមទាញចំណាប់អារម្មណ៍ថា យើងខ្ញុំមិនបានធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2021 ឬកំណត់សម្គាល់ផ្សេងទៀតនោះទេ ហេតុដូច្នោះហើយយើងខ្ញុំមិន បញ្ចេញមតិទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះទេ។

**ព័ត៌មានផ្សេងៗ**

អ្នកគ្រប់គ្រងមានការទទួលខុសត្រូវលើព័ត៌មានផ្សេងៗ។ ព័ត៌មានផ្សេងៗ ដែលបានទទួលត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃ របាយការណ៍របស់សវនករ មានរបាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅទំព័រ 1 ដល់ទំព័រ 5 ចំណែករបាយការណ៍ប្រចាំ ឆ្នាំរបស់ក្រុមហ៊ុនរំពឹងថានឹងផ្តល់ឱ្យយើងខ្ញុំក្រោយកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍សវនកម្មនេះ។

មតិរបស់យើងខ្ញុំទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមិនបានគ្របដណ្តប់ព័ត៌មានផ្សេងៗឡើយ ហើយយើងខ្ញុំមិនបានបញ្ចេញ ការសន្និដ្ឋានជាក់លាក់បន្ថែមលើនេះដែរ។

ពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំគឺត្រូវអានព័ត៌មាន ផ្សេងៗ ហើយពិចារណាថាតើព័ត៌មានផ្សេងៗនោះ មានភាពមិនស្របគ្នាជាសារវន្តជាមួយរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬការ យល់ដឹងរបស់យើងខ្ញុំនៅក្នុងការធ្វើសវនកម្ម ឬមានបង្ហាញនូវកំហុសឆ្គងជាសារវន្ត ឬទេ។ ប្រសិនបើមានព័ត៌មាន ផ្សេងៗដែលបានទទួលមុនកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍សវនកម្មនេះ អាចឱ្យយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថា មានកំហុសឆ្គងជា សារវន្តកើតឡើង យើងខ្ញុំត្រូវរាយការណ៍ទៅតាមស្ថានភាពជាក់ស្តែង។ យើងខ្ញុំពុំមានអ្វីដែលត្រូវរាយការណ៍ពាក់ព័ន្ធនឹង ព័ត៌មានផ្សេងៗនេះទេ។

**ការទទួលខុសត្រូវលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នកគ្រប់គ្រង និងអ្នកទទួលខុសត្រូវលើអភិបាលកិច្ច**

អ្នកគ្រប់គ្រងមានភារៈទទួលខុសត្រូវលើការរៀបចំ និងការបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយ អនុលោមតាម CIFRS for SMEs ហើយនឹងទទួលខុសត្រូវលើប្រព័ន្ធគ្រូតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង ដែលអ្នកគ្រប់គ្រងកំណត់ថាមាន ភាពចាំបាច់សម្រាប់ការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុឱ្យជឿជាក់ពីការបង្ហាញខុសជាសារវន្ត ដោយសារតែការក្លែងបន្លំ ឬ កំហុសឆ្គង។

នៅក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ អ្នកគ្រប់គ្រងមានភារៈទទួលខុសត្រូវលើការវាយតម្លៃនូវលទ្ធភាពរបស់ក្រុមហ៊ុន ក្នុងការបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម ទទួលខុសត្រូវលើការលាតត្រដាងព័ត៌មាន ប្រសិនបើពាក់ព័ន្ធនូវបញ្ហាទាំងឡាយដែល ទាក់ទងទៅនឹងនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម និងប្រើប្រាស់មូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃគណនេយ្យលើកលែងតែអ្នកគ្រប់គ្រងមានបំណង ចង់ជម្រះបញ្ជី ផ្អាកដំណើរការក្រុមហ៊ុន ឬគ្មានជម្រើសសមរម្យដទៃទៀតក្រៅពីធ្វើបែបនេះ។

អ្នកទទួលខុសត្រូវលើអភិបាលកិច្ច មានភារៈទទួលខុសត្រូវក្នុងការត្រួតពិនិត្យដំណើរការហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន។





**របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ (ត)**

**ជូនចំពោះភាគទុនិក**

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករសម្រាប់ការធ្វើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

គោលដៅរបស់យើងខ្ញុំ គឺផ្តល់នូវអំណះអំណាងសមហេតុផលថា របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូលមិនមានការបង្ហាញខុស ជាសារវន្តដោយសារតែការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង និងផ្តល់នូវរបាយការណ៍របស់សវនករដែលរួមបញ្ចូលទាំងមតិសវនកម្ម របស់យើងខ្ញុំ។ អំណះអំណាងសមហេតុផល គឺជាអំណះអំណាងមានកម្រិតខ្ពស់មួយ ប៉ុន្តែវាមិនអាចធានាថាគ្រប់ពេលនៃ ការធ្វើសវនកម្ម ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា អាចរកឃើញនូវការបង្ហាញខុសជាសារវន្ត ដែលបានកើតឡើងនោះទេ។ ការបង្ហាញខុសជាសារវន្តអាចកើតឡើងដោយសារការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង ហើយត្រូវបាន ចាត់ទុកថាជាសារវន្តនៅពេលដែលការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងតែមួយ ឬក៏រួមបញ្ចូលគ្នាមានផលប៉ះពាល់ដល់ការ សម្រេចចិត្តផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចរបស់អ្នកប្រើប្រាស់ដោយយោងលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

ជាផ្នែកមួយនៃការធ្វើសវនកម្មដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា យើងខ្ញុំអនុវត្តនូវការវិនិច្ឆ័យ ដែលប្រកបទៅដោយវិជ្ជាជីវៈ និងរក្សានូវមជ្ឈជាតនិយមក្នុងអំឡុងពេលសវនកម្ម។ យើងខ្ញុំក៏បាន៖

- ធ្វើការកំណត់ និងវាយតម្លៃនូវហានិភ័យនៃការបង្ហាញខុសជាសារវន្តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយសារតែការ ក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង និងទទួលខុសត្រូវលើការរៀបចំ និងការអនុវត្តនូវនីតិវិធីសវនកម្មដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹង ហានិភ័យទាំងនោះ និងប្រមូលនូវភស្តុតាងដែលមានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់និងសមស្របសម្រាប់ជាមូលដ្ឋានក្នុងការ បញ្ជាក់មតិសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ ហានិភ័យដែលមិនអាចរកឃើញនូវការបង្ហាញខុសជាសារវន្តដែលកើតឡើង ដោយសារតែការក្លែងបន្លំ មានលក្ខណៈខ្ពស់ជាងការបង្ហាញខុសកើតឡើងពីកំហុសឆ្គងដោយសារតែការក្លែងបន្លំ អាចរួមបញ្ចូលទាំងការយុបយិតគ្នា ការលួចបន្លំ ការលុបចោលដោយចេតនា ការបកស្រាយមិនពិត ឬមិនអនុវត្ត តាមនីតិវិធីគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុង។
- ទទួលបាននូវការយល់ដឹងអំពីការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្ម ក្នុងគោលបំណងដើម្បីរៀបចំ នូវនីតិវិធីសវនកម្មដែលសមស្របទៅតាមកាលៈទេសៈ ប៉ុន្តែមិនមែនក្នុងគោលបំណងដើម្បីបញ្ជាក់មតិលើ ប្រសិទ្ធភាពនៃការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងរបស់ក្រុមហ៊ុនឡើយ។
- ការវាយតម្លៃលើភាពសមស្របនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលក្រុមហ៊ុនបានប្រើប្រាស់ និងភាពសមហេតុផលនៃ ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យសំខាន់ៗ ព្រមទាំងការលាតត្រដាងព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធដែលបានធ្វើឡើងដោយអ្នកគ្រប់គ្រង។ ធ្វើការ សន្និដ្ឋានលើភាពសមស្របនៃការប្រើប្រាស់មូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃគណនេយ្យរបស់អ្នកគ្រប់គ្រង ហើយដោយផ្អែកទៅ លើភស្តុតាងសវនកម្មដែលទទួលបាន ធ្វើការសន្និដ្ឋានថាភាពមិនច្បាស់លាស់ជាសារវន្តពាក់ព័ន្ធនឹងព្រឹត្តិការណ៍ ឬ លក្ខខណ្ឌដែលអាចធ្វើឱ្យមានមន្ទិលជាសារវន្តលើលទ្ធភាពរបស់ក្រុមហ៊ុនដើម្បីបន្តនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម។ ប្រសិនបើយើង ខ្ញុំធ្វើការសន្និដ្ឋានថាមានអត្ថិភាពនៃភាពមិនប្រាកដប្រជាជាសារវន្ត យើងខ្ញុំចាំបាច់ត្រូវបញ្ចូលនៅក្នុងរបាយការណ៍របស់ យើងខ្ញុំដើម្បីទាញចំណាប់អារម្មណ៍លើការលាតត្រដាងព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬប្រសិនបើការ លាតត្រដាងព័ត៌មានមានលក្ខណៈមិនគ្រប់គ្រាន់ យើងខ្ញុំចាំបាច់ត្រូវផ្តល់មតិសវនកម្មដែលមានបញ្ហា។ ការសន្និដ្ឋាន របស់យើងខ្ញុំគឺផ្អែកតាមភស្តុតាងសវនកម្មដែលប្រមូលបានត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ យ៉ាងណាក៏ដោយព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌនាពេលអនាគតអាចធ្វើឱ្យក្រុមហ៊ុនបញ្ឈប់និរន្តរភាពនៃអាជីវកម្ម។



**របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ (ត)**

**ជូនចំពោះភាគទុនិក**

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករសម្រាប់ការធ្វើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

- វាយតម្លៃលើការបង្ហាញ រចនាសម្ព័ន្ធ និងខ្លឹមសារនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូល ដែលរួមបញ្ចូលទាំងការលាតត្រដាងព័ត៌មាន និងវាយតម្លៃថាតើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានបង្ហាញពីប្រតិបត្តិការ និងព្រឹត្តិការណ៍ពាក់ព័ន្ធក្នុងអត្ថន័យដែលអាចសម្រេចបាននូវការបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដ៏ត្រឹមត្រូវ។

យើងខ្ញុំបានផ្តល់ព័ត៌មានជូនអ្នកទទួលខុសត្រូវលើអភិបាលកិច្ច ចំពោះកត្តាពាក់ព័ន្ធនឹងសវនកម្មរួមមានជាអាទិ៍វិសាលភាព និងពេលវេលាដែលបានគ្រោងទុកសម្រាប់ការធ្វើសវនកម្ម និងការរកឃើញបញ្ហាសវនកម្មជាសារវន្តរួមបញ្ចូលទាំងចំណុចខ្វះខាតនៃការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងដែលបានរកឃើញក្នុងអំឡុងពេលធ្វើសវនកម្ម។

តំណាងក្រុមហ៊ុន **អេហ្វអាយអាយ & អ៊ីសូស៊ីអេត**

**សេង ចាន់ថន**  
ដៃគូសវនករ

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា  
ថ្ងៃទី 29 ខែ ឧសភា ឆ្នាំ 2023

**វ៉ាយ.អិល.ភី ហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ  
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

	កំណត់ សម្គាល់	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)
<b>ទ្រព្យសកម្ម</b>					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	4	118,817	489,170	-	-
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារ ជាតិនៃកម្ពុជា	5	75,728	311,772	1,500,971	6,114,956
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារ ផ្សេងៗ	6	110,614	455,398	-	-
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	7	6,009,472	24,740,996	-	-
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	8	47,891	197,167	31,364	127,777
ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ	9	241,098	992,600	94,908	386,655
ទ្រព្យសកម្មអរូបី	10	31,438	129,430	19,250	78,425
<b>ទ្រព្យសកម្មសរុប</b>		<b>6,635,058</b>	<b>27,316,533</b>	<b>1,646,493</b>	<b>6,707,813</b>
<b>បំណុល និងមូលធន</b>					
<b>បំណុល</b>					
បំណុលផ្សេងៗ	11	122,799	505,563	1,495	6,091
បំណុលពន្ធអប្បបរមា	12.1	823	3,388	-	-
ប្រាក់កម្ចីពីភាគទុនិក	13	5,493,479	22,616,653	209,832	854,856
<b>បំណុលសរុប</b>		<b>5,617,101</b>	<b>23,125,604</b>	<b>211,327</b>	<b>860,947</b>
<b>មូលធន</b>					
ដើមទុន	14	1,500,000	6,000,000	1,500,000	6,000,000
ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	15	-	-	-	-
ប្រាក់ខាតបង្គរ		(482,043)	(1,968,899)	(64,834)	(263,766)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	159,828	-	110,632
<b>មូលធនសរុប</b>		<b>1,017,957</b>	<b>4,190,929</b>	<b>1,435,166</b>	<b>5,846,866</b>
<b>បំណុល និងមូលធនសរុប</b>		<b>6,635,058</b>	<b>27,316,533</b>	<b>1,646,493</b>	<b>6,707,813</b>

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់ជូននេះ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។



**វ៉ាយ.អិល.ភី ហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**របាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិត**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

	កំណត់ សម្គាល់	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)
ចំណូលពីការប្រាក់	16	305,412	1,248,219	37	151
ចំណាយលើការប្រាក់	17	(28,035)	(114,579)	-	-
<b>ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ</b>		<b>277,377</b>	<b>1,133,640</b>	<b>37</b>	<b>151</b>
ចំណូលផ្សេងៗ		200	817	-	-
<b>ចំណូលប្រតិបត្តិការសរុប</b>		<b>277,577</b>	<b>1,134,457</b>	<b>37</b>	<b>151</b>
ការខាតបង់លើឱនភាពនៃឥណទានផ្តល់ ដល់អតិថិជន	7	(84,094)	(343,692)	-	-
រំលស់		(39,332)	(160,750)	(147)	(598)
ចំណាយទូទៅ និងរដ្ឋបាល	18	(568,060)	(2,321,661)	(65,658)	(267,097)
ចំណាយពន្ធអប្បបរមា	12.2	(3,300)	(13,487)	-	-
<b>ប្រាក់ខាតមុនដកពន្ធ</b>		<b>(417,209)</b>	<b>(1,705,133)</b>	<b>(65,768)</b>	<b>(267,544)</b>
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	12.2	-	-	-	-
<b>ប្រាក់ខាតសុទ្ធសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ</b>		<b>(417,209)</b>	<b>(1,705,133)</b>	<b>(65,768)</b>	<b>(267,544)</b>
<b>លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ</b>					
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	49,196	-	110,632
<b>សរុបលទ្ធផលលម្អិតសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ</b>		<b>(417,209)</b>	<b>(1,655,937)</b>	<b>(65,768)</b>	<b>(156,912)</b>

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់ជូននេះ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**របាយការណ៍ស្តីពីបម្រែបម្រួលមូលធន**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

	ដើមទុន		ប្រាក់ខាតបង្គរ		លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
នាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា ឆ្នាំ 2021 (មិនរងសវនកម្ម)	1,500,000	6,000,000	934	3,778	-	-	1,500,934	6,003,778
លទ្ធផលលម្អិតសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ								
ប្រាក់ខាតសុទ្ធសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	-	-	(65,768)	(267,544)	-	-	(65,768)	(267,544)
<b>លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ</b>								
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	110,632	-	110,632
សរុបលទ្ធផលលម្អិតសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	-	-	(65,768)	(267,544)	-	110,632	(65,768)	(156,912)
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2021 (មិនរងសវនកម្ម)	1,500,000	6,000,000	(64,834)	(263,766)	-	110,632	1,435,166	5,846,866
នាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា ឆ្នាំ 2022	1,500,000	6,000,000	(64,834)	(263,766)	-	110,632	1,435,166	5,846,866
លទ្ធផលលម្អិតសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ								
ប្រាក់ខាតសុទ្ធសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	-	-	(417,209)	(1,705,133)	-	-	(417,209)	(1,705,133)
<b>លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ</b>								
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	49,196	-	49,196
សរុបលទ្ធផលលម្អិតសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	1,500,000	6,000,000	(417,209)	(1,705,133)	-	49,196	(417,209)	(1,655,937)
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022	1,500,000	6,000,000	(482,043)	(1,968,899)	-	159,828	1,017,957	4,190,929

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់ជូននេះ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

	2022		2021	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)	ដុល្លារអាមេរិក (មិនរងសវនកម្ម)	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ</b>				
ប្រាក់ខាតសុទ្ធសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	(417,209)	(1,705,133)	(65,768)	(267,544)
<i>និយ័តភាពលើ៖</i>				
ចំណាយពន្ធអប្បបរមា	3,300	13,487	-	-
ការខាតបង់លើឱនភាពនៃឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	84,094	343,692	-	-
រំលស់	39,332	160,750	147	598
	(290,483)	(1,187,204)	(65,621)	(266,946)
<i>បម្រែបម្រួលនៃ៖</i>				
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	(6,093,566)	(24,904,404)	-	-
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	(16,527)	(67,546)	(31,363)	(127,585)
បំណុលផ្សេងៗ	121,304	495,769	1,494	6,078
សាច់ប្រាក់ប្រើប្រាស់ក្នុងប្រតិបត្តិការ	(6,279,272)	(25,663,385)	(95,490)	(388,453)
ចំណូលការប្រាក់ទទួលបាន	-	-	934	3,800
ពន្ធអប្បបរមាដែលបានបង់	(2,477)	(10,123)	-	-
សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើប្រាស់ក្នុងសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ	(6,281,749)	(25,673,508)	(94,556)	(384,653)
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពវិនិយោគ</b>				
ការទិញទ្រព្យ និងបរិក្ខារ	(178,460)	(729,366)	(95,055)	(386,684)
ការទិញទ្រព្យសកម្មអរូបី	(19,250)	(78,675)	(19,250)	(78,309)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើប្រាស់ក្នុងសកម្មភាពវិនិយោគ	(197,710)	(808,041)	(114,305)	(464,993)

**វ៉ាយ.អិល.ភី ហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ (ត)**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

	2022		2021	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)	ដុល្លារអាមេរិក (មិនរងសវនកម្ម)	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន</b>				
ប្រាក់តម្កល់ធានាលើដើមទុន	-	-	(75,000)	(305,100)
សាច់ប្រាក់ទទួលបានពីប្រាក់កម្ចី	5,444,647	22,252,272	209,832	853,597
ការទូទាត់សងប្រាក់កម្ចី	(161,000)	(658,007)	-	-
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធទទួលបានពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន</b>	<b>5,283,647</b>	<b>21,594,265</b>	<b>134,832</b>	<b>548,497</b>
<b>ការថយចុះសុទ្ធនៃសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល</b>	<b>(1,195,812)</b>	<b>(4,887,284)</b>	<b>(74,029)</b>	<b>(301,149)</b>
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលនាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា	1,425,971	5,809,406	1,500,000	6,112,500
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	25,443	-	(1,945)
<b>សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលនាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ (កំណត់សម្គាល់ 19)</b>	<b>230,159</b>	<b>947,565</b>	<b>1,425,971</b>	<b>5,809,406</b>

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់ជូននេះ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

# វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក

## កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022

### 1. ព័ត៌មានអំពីក្រុមហ៊ុន

វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក (ហៅកាត់ថា “ក្រុមហ៊ុន”) បានចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មជាក្រុមហ៊ុនមហាជនទទួលខុសត្រូវមានកម្រិត នៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ក្រោមវិញ្ញាបនបត្រចុះបញ្ជីលេខ 00049265 ចេញដោយក្រសួងពាណិជ្ជកម្មចុះថ្ងៃទី 20 ខែ វិច្ឆិកា ឆ្នាំ 2019 ។ នៅថ្ងៃទី 27 ខែ មីនា ឆ្នាំ 2020 ក្រុមហ៊ុនបានទទួលអាជ្ញាប័ណ្ណពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា “ធនាគារកណ្តាល”) ដើម្បីធ្វើប្រតិបត្តិការជាគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ។

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺផ្តល់សេវាមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ និងសេវាផ្សេងៗទៀតដែលពាក់ព័ន្ធនឹងវិស័យហិរញ្ញវត្ថុដែលមានចែងនៅក្នុងវិសាលភាពរបស់អាជ្ញាប័ណ្ណមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ ការិយាល័យចុះបញ្ជីរបស់ក្រុមហ៊ុន មានទីតាំងស្ថិតនៅ អាគារលេខ668 ផ្លូវជាតិលេខ5 ភូមិគោរដ្ឋាន សង្កាត់អូរអំបិល ក្រុងសិរីសោភ័ណ ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

គិតត្រឹមថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022 ក្រុមហ៊ុនមានសាខាចំនួន 3។

គិតត្រឹមថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022 ក្រុមហ៊ុនមានបុគ្គលិកសរុបចំនួន 78 នាក់ (2021 មានចំនួន 21 នាក់)។

### 2. មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ

#### 2.1 របាយការណ៍អនុលោមភាព

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា សម្រាប់សហគ្រាសធុនតូច និងមធ្យម (“CIFRS for SMEs”)។

ព័ត៌មានលម្អិតស្តីអំពីគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ 23។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានអនុម័តសម្រេចដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលក្រុមហ៊ុន និងផ្តល់សិទ្ធិផ្សាយនៅថ្ងៃទី29 ខែឧសភា ឆ្នាំ2023។

#### 2.2 ការិយបរិច្ឆេទសារពើពន្ធ និងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍

ឆ្នាំសារពើពន្ធរបស់ក្រុមហ៊ុនចាប់ផ្តើមនៅថ្ងៃទី 1 ខែ មករា និងបញ្ចប់នៅថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ។

#### 2.3 មូលដ្ឋាននៃការវាស់វែង

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានរៀបចំឡើងទៅតាមមូលដ្ឋានតម្លៃដើម។



**វាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**2. មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ (ត)**

**2.4 រូបិយប័ណ្ណគោល និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់ធ្វើការបង្ហាញ**

រូបិយប័ណ្ណជាតិនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាគឺប្រាក់រៀល។ ក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការ និងកត់ត្រារាល់បញ្ជីគណនេយ្យរបស់ខ្លួនផ្អែកលើមូលដ្ឋានរូបិយប័ណ្ណពីរប្រភេទ គឺប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក និងប្រាក់រៀល។ អ្នកគ្រប់គ្រងបានកំណត់ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកជារូបិយប័ណ្ណគោល ព្រោះវាបានឆ្លុះបញ្ចាំងពីភាពចាំបាច់នៃសេដ្ឋកិច្ចនៃប្រភពព្រឹត្តិការណ៍ និងកាលៈទេសៈរបស់ក្រុមហ៊ុន។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះត្រូវបានបង្ហាញជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកដែលជារូបិយប័ណ្ណគោលរបស់ក្រុមហ៊ុន។ តួលេខទាំងអស់ត្រូវបានបង្កើតឡើងចុះទៅនឹងតួលេខដែលនៅជិតបំផុតលើកលែងតែមានការបញ្ជាក់ផ្សេងទៀត។

ការប្តូររូបិយប័ណ្ណពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកទៅជាប្រាក់រៀល ត្រូវបានធ្វើឡើងដើម្បីអនុវត្តទៅតាមតម្រូវការនៃការបង្ហាញស្របតាមច្បាប់ស្តីពីគណនេយ្យ និងសវនកម្ម។

ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់រៀលដោយប្រើអត្រានាកាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ ហើយគណនីដើមទុនត្រូវបានប្តូរដោយប្រើអត្រាប្តូរប្រាក់ប្រវត្តិសាស្ត្រ។ ដោយឡែករបាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិត និងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់គឺត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់រៀលដោយប្រើអត្រាប្តូរប្រាក់មធ្យមប្រចាំឆ្នាំ។ លម្អៀងលើអត្រាប្តូរប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជា “លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ” នៅក្នុងលទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ។ លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបង្កត្រូវបានកត់ត្រាជាផ្នែកមួយនៅក្នុងមូលធន។ គ្រប់តួលេខជាប្រាក់រៀល ត្រូវបានបង្កើតជាខ្ទង់ពាន់ឡើងចុះទៅនឹងតួលេខដែលនៅជិតបំផុតហៅកាត់ថា (“ពាន់រៀល”) លើកលែងតែមានការបញ្ជាក់ផ្សេងៗ។

ក្រុមហ៊ុនប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ដូចខាងក្រោម៖

សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបញ្ចប់	អត្រាចុងគ្រា	អត្រាមធ្យម
ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022	1 ដុល្លារ = 4,117 រៀល	1 ដុល្លារ = 4,087 រៀល
ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2021	1 ដុល្លារ = 4,074 រៀល	1 ដុល្លារ = 4,068 រៀល

តួលេខជាប្រាក់រៀលនេះ មិនត្រូវបានយកមកបកស្រាយថា តួលេខប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់រៀល ឬនឹងត្រូវប្តូរជាប្រាក់រៀល នាពេលអនាគតតាមអត្រាប្តូរប្រាក់នេះ ឬអត្រាប្តូរប្រាក់ផ្សេងទៀតនោះឡើយ។

**2.5 ការប៉ាន់ស្មាន និងការវិនិច្ឆ័យ**

ការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ តម្រូវឱ្យអ្នកគ្រប់គ្រងធ្វើការវិនិច្ឆ័យ ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតដែលមានផលប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តនូវគោលនយោបាយគណនេយ្យ និងចំនួននៃទ្រព្យសកម្ម បំណុល ចំណូល និងចំណាយដែលបានរាយការណ៍។ លទ្ធផលជាក់ស្តែងអាចខុសពីការប៉ាន់ស្មានទាំងនេះ។

**វិស័យ.អិល.ភី ហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**2. មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ (ត)**

**2.5 ការប៉ាន់ស្មាន និងការវិនិច្ឆ័យ (ត)**

ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតដែលពាក់ព័ន្ធ ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំ។ ការកែប្រែលើការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ និងកត់ត្រានៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ដែលការប៉ាន់ស្មាននោះត្រូវបានកែប្រែនិងការិយបរិច្ឆេទ អនាគតដែលមានផលប៉ះពាល់ដោយការកែប្រែនោះ។

ព័ត៌មាននៃការសន្មត និងការប៉ាន់ប្រមាណដែលមានភាពមិនច្បាស់លាស់ ដែលមានផលប៉ះពាល់ខ្លាំងលើការធ្វើ និយ័តកម្ម ក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022 ត្រូវបានបង្ហាញក្នុងកំណត់សម្គាល់ 3 - ការ ប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ និងការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗ។

**3. ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ និងការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗ**

ការប៉ាន់ស្មាន ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យត្រូវបានវាយតម្លៃជាប្រចាំ ហើយផ្អែកលើបទពិសោធន៍ធ្លាប់មាន និងកត្តា ដទៃទៀតរួមទាំងការរំពឹងទុកនៃហេតុការណ៍ដែលធ្លាប់បរាជ័យ ត្រូវបានគេជឿជាក់ថាសមហេតុផលទៅតាម កាលៈទេសៈផ្សេងៗ។ ការប៉ាន់ស្មាន ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យដែលមានហានិភ័យខ្ពស់ដែលតម្រូវឱ្យធ្វើ និយ័តកម្ម លើតម្លៃយោងទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់កាលបរិច្ឆេទបន្ទាប់ មានដូចខាងក្រោម៖

**3.1 ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ និងពន្ធផ្សេងទៀត**

ចំណាយពន្ធត្រូវបានគណនាផ្អែកលើការបកស្រាយចំពោះការអនុវត្តច្បាប់ពន្ធបច្ចុប្បន្ន។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ បទប្បញ្ញត្តិទាំងនេះអាចមានការប្រែប្រួលជាញឹកញយ និងមានការបកស្រាយផ្សេងៗគ្នាបន្ទាប់ពីមានការត្រួតពិនិត្យ ពីអាជ្ញាធរពន្ធដារ។ ទាំងនេះអាចបណ្តាលឱ្យមានការកើនឡើងចំណាយពន្ធ និងការទាមទារការទូទាត់ ប្រតិសកម្មនៃព្រឹត្តិការណ៍ទាំងនេះ។ វាមានការពិបាកក្នុងការកំណត់ពេលវេលាជាក់លាក់ណាមួយ និងភាព ធ្ងន់ធ្ងរនៃការកើតឡើងទាំងនេះ ឬផលប៉ះពាល់របស់វា។

**3.2 ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ**

គណនេយ្យសម្រាប់ទ្រព្យ និងបរិក្ខាររួមបញ្ចូលទាំងការប៉ាន់ស្មាន សម្រាប់កំណត់អាយុកាលនៃការប្រើប្រាស់នៃ ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ។ ការកំណត់អាយុកាលនៃការប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យ និងបរិក្ខារ គឺផ្អែកលើការវិនិច្ឆ័យរបស់ អ្នកគ្រប់គ្រង។

**3.3 សំវិធានធនលើបំណុលដែលជាប់សង្ស័យ**

អ្នកគ្រប់គ្រងកំណត់សំវិធានធន លើឥណទានដែលជាប់សង្ស័យតាមករណីផ្សេងៗពីគ្នា នៅពេលដែលជឿជាក់ ថា ការប្រមូលចំនួនទឹកប្រាក់ដែលជំពាក់ទំនងជាមិនអាចកើតឡើង។ ក្នុងការកំណត់ចំនួនសំវិធានធនទាំងនេះ អ្នកគ្រប់គ្រងធ្វើការពិចារណាតាមបទពិសោធន៍ដែលធ្លាប់មាន និងការផ្លាស់ប្តូរស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ អតិថិជន។ ប្រសិនបើស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់អតិថិជនកាន់តែយ៉ាប់យឺនដែលបណ្តាលឱ្យមានភាពអសមត្ថភាព ក្នុងការទូទាត់សងសំវិធានធនតម្រូវឱ្យទទួលស្គាល់តាមអ្វីដែលទទួលបាន។

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**4. សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ**

	2022		2021	
			(មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)
ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក	106,803	439,708	-	-
ប្រាក់រៀល	12,014	49,462	-	-
	<u>118,817</u>	<u>489,170</u>	-	-

**5. ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា**

	2022		2021	
			(មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)
ប្រាក់តម្កល់ធនាគារលើដើមទុន (*)	75,000	308,775	75,000	305,550
គណនីចរន្ត	728	2,997	1,425,971	5,809,406
	<u>75,728</u>	<u>311,772</u>	<u>1,500,971</u>	<u>6,114,956</u>

(\*) ប្រាក់តម្កល់ធនាគារលើដើមទុន ត្រូវបានរក្សាទុកជាមួយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាស្របតាមប្រកាសលេខ ធ7-00-006 ស្តីពីការផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុចុះថ្ងៃទី 11 ខែមករា ឆ្នាំ 2000 ចំនួនទឹកប្រាក់ត្រូវបានកំណត់ត្រឹម 5% នៃដើមទុនដែលបានចុះបញ្ជីបស់ក្រុមហ៊ុន។ ប្រាក់តម្កល់នេះត្រូវបង្វិលសងវិញនៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនស្ម័គ្រចិត្តបញ្ចប់អាជីវកម្មរបស់ខ្លួន និងមិនមានសល់បំណុលអតិថិជន។

ប្រាក់តម្កល់ធនាគារលើដើមទុនទទួលបានការប្រាក់ក្នុងអត្រា 0.37% ក្នុងមួយឆ្នាំ។ គណនីចរន្ត ពុំទទួលបានអត្រាការប្រាក់ឡើយ។

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**6. ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារផ្សេងៗ**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
	គណនីចរន្ត	110,614	455,398	-
គណនីចរន្ត ពុំទទួលបានអត្រាការប្រាក់ឡើយ។				

**7. ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
	ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនតាមរំលស់ ថ្លៃដើម	6,093,566	25,087,211	-
ដក៖ សំវិធានធនលើការខាតបង់លើ ឱនភាពនៃតម្លៃ	(84,094)	(346,215)	-	-
	6,009,472	24,740,996	-	-



**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**7. ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (ត)**

ការប្រែប្រួលនៃសំវិធានធនលើការខាតបង់លើឱនភាពនៃតម្លៃ មានដូចខាងក្រោម៖

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
នៅថ្ងៃទី 1 ខែ មករា	-	-	-	-
សំវិធានធនក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	84,094	343,692	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	2,523	-	-
នៅថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ	84,094	346,215	-	-

ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនដុលត្រូវបានវិភាគដូចខាងក្រោម៖

**(ក) តាមទ្រព្យបញ្ចាំ៖**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
មានការធានា	5,454,498	22,456,168	-	-
គ្មានការធានា	639,068	2,631,043	-	-
	6,093,566	25,087,211	-	-

**(ខ) តាមនិវាសនដ្ឋាន៖**

ឥណទានទាំងអស់ត្រូវបានផ្តល់អោយទៅនិវាសនជន។



**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**7. ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (ត)**

ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនដែលត្រូវបានវិភាគដូចខាងក្រោម (ត)៖

**(គ) តាមកត្តាសេដ្ឋកិច្ច**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
ជំនួញ និងពាណិជ្ជកម្ម	1,502,172	6,184,442	-	-
គ្រួសារ	1,428,175	5,879,796	-	-
កសិកម្ម	1,183,626	4,872,988	-	-
សេវាកម្ម	1,030,587	4,242,927	-	-
សំណង	758,924	3,124,490	-	-
ការដឹកជញ្ជូន	68,716	282,904	-	-
ផ្សេងៗ	121,366	499,664	-	-
	<b>6,093,566</b>	<b>25,087,211</b>	-	-

**(ឃ) តាមកាលកំណត់៖**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
តិចជាង 1 ឆ្នាំ	197,833	814,478	-	-
ពី 1 ឆ្នាំ ទៅ 5 ឆ្នាំ	1,756,115	7,229,925	-	-
ច្រើនជាង 5 ឆ្នាំ	4,139,618	17,042,808	-	-
	<b>6,093,566</b>	<b>25,087,211</b>	-	-

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**7. ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន (ត)**

ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនដុលត្រូវបានវិភាគដូចខាងក្រោម (ត)៖

(ង) តាមប្រភេទរូបិយប័ណ្ណ៖

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
ដុល្លារអាមេរិក	4,477,801	18,435,107	-	-
ប្រាក់រៀល	1,615,765	6,652,104	-	-
	<u>6,093,566</u>	<u>25,087,211</u>	-	-

(ច) តាមទំនាក់ទំនង៖

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
អតិថិជនខាងក្រៅ	6,093,566	25,087,211	-	-

(ឆ) តាមអត្រាការប្រាក់ (ក្នុង1ឆ្នាំ) ៖

	2022	2021 (មិនរងសវនកម្ម)
	ប្រាក់រៀល	12.00% - 15.00%
ដុល្លារអាមេរិក	11.40% - 18.00%	-

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**8. ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
	ប្រាក់កក់	23,672	97,458	29,518
ប្រាក់បង់មុន	11,898	48,984	1,254	5,109
គណនីត្រូវទទួលបានពីសម្ព័ន្ធព្យាបាល (កំណត់សម្គាល់ 20.2)	11,513	47,399	-	-
ផ្សេងៗ	808	3,326	592	2,412
	<u>47,891</u>	<u>197,167</u>	<u>31,364</u>	<u>127,777</u>

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**9. ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ**

2022	គ្រឿងសង្ហារឹម ដុល្លារអាមេរិក	គ្រឿងបរិក្ខារ ការិយាល័យ ដុល្លារអាមេរិក	បរិក្ខារកុំព្យូទ័រ ដុល្លារអាមេរិក	យានយន្ត ដុល្លារអាមេរិក	ទ្រព្យកំពុងបង្កើត ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់2.4)
<b>ថ្លៃដើម</b>							
នាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា ឆ្នាំ 2022	14,080	2,980	649	-	77,346	95,055	387,254
ការទិញបន្ថែម	8,800	57,762	107,518	4,380	-	178,460	729,366
ការផ្ទេរ	-	2,458	74,888	-	(77,346)	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	9,441
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022	22,880	63,200	183,055	4,380	-	273,515	1,126,061
<b>ដក៖ រំលស់បង្ករ</b>							
នាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា ឆ្នាំ 2022	15	119	13	-	-	147	599
រំលស់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	3,113	11,159	17,730	268	-	32,270	131,887
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	975
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022	3,128	11,278	17,743	268	-	32,417	133,461
<b>តម្លៃយោង</b>							
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022	19,752	51,922	165,312	4,112	-	241,098	992,600

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**9. ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ (ត)**

2021 (មិនរងសវនកម្ម)	គ្រឿងសង្ហារឹម ដុល្លារអាមេរិក	គ្រឿងបរិក្ខារ ការិយាល័យ ដុល្លារអាមេរិក	បរិក្ខារកុំព្យូទ័រ ដុល្លារអាមេរិក	ទ្រព្យកំពុងបង្កើត ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ 2.4)
<b>ថ្លៃដើម</b>						
នាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា ឆ្នាំ 2021	-	-	-	-	-	-
ការទិញបន្ថែម	14,080	2,980	649	77,346	95,055	386,684
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	570
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2021	14,080	2,980	649	77,346	95,055	387,254
<b>ដក៖ រំលស់បង្គរ</b>						
នាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា ឆ្នាំ 2021	-	-	-	-	-	-
រំលស់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	15	119	13	-	147	598
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	1
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2021	15	119	13	-	147	599
<b>តម្លៃយោង</b>						
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2021	14,065	2,861	636	77,346	94,908	386,655



**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**10. ទ្រព្យសកម្មអន្តរជាតិ**

2022	កម្មវិធីកំព្យូទ័រ ដុល្លារអាមេរិក	កម្មវិធីកំព្យូទ័រ កំពុងបង្កើត ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់ 2.4)
<b>ថ្លៃដើម</b>				
នាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា ឆ្នាំ 2022	-	19,250	19,250	78,425
ការទិញបន្ថែម	19,250	-	19,250	78,675
ការផ្ទេរ	19,250	(19,250)	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	1,405
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022	38,500	-	38,500	158,505
<b>ដក៖ រំលស់បង្គរ</b>				
នាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា ឆ្នាំ 2022	-	-	-	-
រំលស់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	7,062	-	7,062	28,862
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	213
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022	7,062	-	7,062	29,075
<b>តម្លៃយោង</b>				
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022	31,438	-	31,438	129,430

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**10. ទ្រព្យសកម្មអន្តរជាតិ (ត)**

2021 (មិនរងសវនកម្ម)	កម្មវិធីកំព្យូទ័រ		សរុប
	កំពុងបង្កើត	ដុល្លារអាមេរិក	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
<b>ថ្លៃដើម</b>			
នាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា ឆ្នាំ 2021	19,250	19,250	78,309
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	116
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2021	19,250	19,250	78,425
<b>ដក៖ រំលស់បង្ក</b>			
នាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា ឆ្នាំ 2021	-	-	-
រំលស់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	-	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2021	-	-	-
<b>តម្លៃយោង</b>			
នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2021	19,250	19,250	78,425

**11. បំណុលផ្សេងៗ**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
បំណុលពន្ធត្រូវបង់	3,972	16,353	519	2,114
ចំណាយបង្ករផ្សេងៗ	17,958	73,933	385	1,568
បំណុលផ្សេងៗ	100,869	415,277	591	2,409
	122,799	505,563	1,495	6,091

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**12. ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ**

**12.1 ចំណូលពន្ធអប្បបរមា**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
នាថ្ងៃទី 1 ខែ មករា	-	-	-	-
ចំណាយពន្ធអប្បបរមា	3,300	13,487	-	-
ពន្ធអប្បបរមាដែលបានបង់	(2,477)	(10,123)	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	24	-	-
<b>នាថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ</b>	<b>823</b>	<b>3,388</b>	<b>-</b>	<b>-</b>

**12.2 ចំណាយពន្ធអប្បបរមា/ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ**

អនុលោមទៅតាមច្បាប់សារពើពន្ធនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញដោយគណនាតាមអត្រា 20% នៃប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ ឬក៏បង់ពន្ធអប្បបរមាដោយគណនាតាមអត្រា 1% នៃប្រាក់ចំណូលសរុប នៅពេលដែលពន្ធមួយណាមានចំនួនច្រើនជាង។

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
<b>ចំណាយពន្ធអប្បបរមា</b>	<b>3,300</b>	<b>13,487</b>	<b>-</b>	<b>-</b>

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**12. ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (ត)**

**12.2 ចំណាយពន្ធអប្បបរមា/ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (ត)**

ការផ្ទៀងផ្ទាត់ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ ដែលគណនាតាមអត្រាពន្ធជាផ្លូវការរៀបចំទៅនឹងពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ ដែលបង្ហាញក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផលសម្រេចបានដូចខាងក្រោម៖

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
ប្រាក់ខាតមុនដកពន្ធ	(417,209)	(1,705,133)	(65,768)	(267,544)
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញតាមអត្រា 20%	(83,442)	(341,027)	(13,154)	(53,509)
ចំណាយមិនអាចកាត់កងបាន	5,588	22,838	-	-
ខាតពន្ធដែលមិនបានទទួលស្គាល់	77,854	318,189	13,154	53,509
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ	-	-	-	-

ការគណនានៃការចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណេញនេះ គឺជាប្រធានបទក្នុងការពិនិត្យ និងការវាយតម្លៃចុងក្រោយ របស់អាជ្ញាធរពន្ធ។

**13. ប្រាក់កម្ចីពីភាគទុនិក**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
ប្រាក់ដើមដែលនៅសល់ (កំណត់សម្គាល់ 20.2)	5,485,404	22,583,408	209,832	854,856
បំណុលការប្រាក់បង្គរ	8,075	33,245	-	-
	5,493,479	22,616,653	209,832	854,856



**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**13. ប្រាក់កម្ចីពីភាគទុនិក (ត)**

បម្រែបម្រួលនៃប្រាក់ដើមដែលនៅសល់មានដូចខាងក្រោម៖

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
នៅថ្ងៃទី1 ខែមករា	209,832	854,856	-	-
ការខ្ចីបន្ថែម	5,436,572	22,219,270	209,832	853,597
ការទូទាត់សង	(161,000)	(658,007)	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	167,289	-	1,259
នៅថ្ងៃទី31 ខែធ្នូ	5,485,404	22,583,408	209,832	854,856

ប្រាក់កម្ចីខាងលើត្រូវបានវិភាគដូចខាងក្រោម៖

**(ក) តាមកាលកំណត់៖**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
រយៈពេលខ្លី	1,485,404	6,115,408	209,832	854,856
រយៈពេលវែង	4,000,000	16,468,000	-	-
	5,485,404	22,583,408	209,832	854,856

ប្រាក់កម្ចីពីសម្ព័ន្ធហ្នាតិមិនមានការធានា មានអត្រាការប្រាក់ចាប់ពី 0% ដល់ 3% (2021:គ្មាន) ក្នុងមួយឆ្នាំ។ ប្រាក់កម្ចីនេះត្រូវបានយកមកប្រើនៅកាលបរិច្ឆេទនៃកិច្ចព្រមព្រៀង ហើយនឹងត្រូវបង់សងនៅកាលកំណត់។

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**14. ដើមទុន**

	2022			2021 (មិនរងសវនកម្ម)		
	ចំនួន	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ចំនួន	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
បានចុះបញ្ជី៖						
ភាគហ៊ុនធម្មតាក្នុង						
តម្លៃ 1,500 ដុល្លារ						
អាមេរិកក្នុង 1 ហ៊ុន	1,000	1,500,000	6,000,000	1,000	1,500,000	6,000,000

បានបង់៖						
ភាគហ៊ុនធម្មតាក្នុង						
តម្លៃ 1,500 ដុល្លារ						
អាមេរិកក្នុង 1 ហ៊ុន	1,000	1,500,000	6,000,000	1,000	1,500,000	6,000,000

រចនាសម្ព័ន្ធភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុនមានដូចខាងក្រោម៖

	2022			2021 (មិនរងសវនកម្ម)		
	ភាគរយនៃ ភាគហ៊ុន កាន់កាប់	ចំនួន ភាគហ៊ុន	តម្លៃគិតជា ដុល្លារ អាមេរិក	ភាគរយនៃ ភាគហ៊ុន កាន់កាប់	ចំនួន ភាគហ៊ុន	តម្លៃគិតជា ដុល្លារ អាមេរិក
លោកជំទាវ ម៉ៅ ម៉ាលីយ	40%	400	600,000	40%	400	600,000
លោក កែ សួនសុភា	15%	150	225,000	15%	150	225,000
អ្នកស្រី កែ សួនសុភី	15%	150	225,000	15%	150	225,000
អ្នកស្រី ព្រហ្ម រដ្ឋា	15%	150	225,000	15%	150	225,000
កញ្ញា ឈឿន វិថា	15%	150	225,000	15%	150	225,000
	100%	1,000	1,500,000	100%	1,000	1,500,000

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**15. ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ**

ការផ្ទេរពីប្រាក់ខាតបង្ករទៅទុនបម្រុង ត្រូវបានធ្វើឡើងនៅពេលដែលសំវិធានធនតាមបទប្បញ្ញត្តិរបស់ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាខ្ពស់ជាងសំវិធានធនតាម CIFRS for SMEs:

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
សំវិធានធនលើឱនភាពឥណទានតាម បទប្បញ្ញត្តិរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា៖				
- ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារ ផ្សេងៗ	1,117	4,599	-	-
- ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	61,256	252,191	-	-
ការខាតបង់ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មតាម បទប្បញ្ញត្តិរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (កំណត់សម្គាល់ 7)	62,373	256,790	-	-
ការខាតបង់ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មតាម CIFRS for SMEs	84,094	346,215	-	-
	-	-	-	-

**16. ចំណូលពីការប្រាក់**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	305,137	1,247,095	-	-
ប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និង ធនាគារផ្សេងៗ	275	1,124	37	151
	305,412	1,248,219	37	151

**វ៉ាយ.អិល.ភី ប៊ីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**17. ចំណាយលើការប្រាក់**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
ចំណាយលើការប្រាក់ (កំណត់សម្គាល់ 20.1)	28,035	114,579	-	-



**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**18. ចំណាយទូទៅ និងរដ្ឋបាល**

	2022		2021 (មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
ប្រាក់បៀវត្សន៍បុគ្គលិក និងអត្ថប្រយោជន៍	290,521	1,187,359	31,823	129,456
ចំណាយលើការជួល	38,309	156,569	1,000	4,068
ចំណាយលើអគ្គបណ្ណ	28,380	115,989	600	2,441
ចំណាយសន្តិសុខ	23,076	94,312	-	-
ទ្រព្យដែលមានតម្លៃទាប	22,855	93,408	27,474	111,764
ចំណាយជួសជុល និងថែទាំ	20,832	85,140	5	20
ថ្លៃទំនាក់ទំនង	15,692	64,133	829	3,372
ចំណាយថ្លៃសាំង និងប្រតិបត្តិការ				
យានយន្ត	14,651	59,879	-	-
ចំណាយទឹកភ្លើង	14,392	58,820	283	1,151
ចំណាយកម្រៃ និងជើងសារ	13,957	57,042	-	-
កម្រៃវិជ្ជាជីវៈ	11,637	47,560	-	-
ចំណាយលើក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	10,723	43,825	-	-
ចំណាយថតចម្លង និងសម្ភារៈការិយាល័យ	9,356	38,238	225	915
ចំណាយការធ្វើដំណើរ	4,591	18,763	309	1,257
ចំណាយផ្សព្វផ្សាយ និងពាណិជ្ជកម្ម	4,525	18,494	-	-
ចំណាយធានារ៉ាប់រង	2,972	12,147	-	-
ថ្លៃសេវាធនាគារ	2,628	10,741	4	16
ខាត/(ចំណេញ)ពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	2,322	9,490	(69)	(278)
ចំណាយលើការពិន័យ	991	4,050	3,109	12,647
ចំណាយពន្ធ	200	817	-	-
ចំណាយការកំសាន្ត	146	597	-	-
ចំណាយផ្សេងៗ	35,304	144,288	66	268
	<b>568,060</b>	<b>2,321,661</b>	<b>65,658</b>	<b>267,097</b>

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**19. សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល**

	2022		2021	
			(មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ (កំណត់សម្គាល់ 4)	118,817	489,170	-	-
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារ ជាតិនៃកម្ពុជា (កំណត់សម្គាល់ 5)	728	2,997	1,425,971	5,809,406
ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារ ផ្សេងៗ (កំណត់សម្គាល់ 6)	110,614	455,398	-	-
	<u>230,159</u>	<u>947,565</u>	<u>1,425,971</u>	<u>5,809,406</u>

**20. ប្រតិបត្តិការ និងសមតុល្យជាមួយសម្ព័ន្ធព្យាបាល**

**20.1 ប្រតិបត្តិការជាមួយសម្ព័ន្ធព្យាបាល**

	2022		2021	
			(មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
<b>ប្រាក់កម្ចីពីសម្ព័ន្ធព្យាបាល:</b>				
សាច់ប្រាក់ទទួលបានពីប្រាក់កម្ចី	5,436,572	22,219,270	209,832	853,597
សាច់ប្រាក់សងទៅប្រាក់កម្ចី	(161,000)	(658,007)	-	-
ចំណាយលើការប្រាក់	28,035	114,579	-	-
ចំណាយលើការជួល	7,000	28,609	-	-
<b>កម្រៃសម្រាប់អ្នកគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ:</b>				
ចំណាយសម្រាប់នាយក និង អ្នកគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	73,750	301,416	9,700	39,460

**វ៉ាយ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**20. ប្រតិបត្តិការនិងសមតុល្យជាមួយសម្ព័ន្ធព្យាបាល (ត)**

**20.2 សមតុល្យជាមួយនិងសម្ព័ន្ធព្យាបាល**

	2022		2021	
			(មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
គណនីត្រូវទទួលពីសម្ព័ន្ធព្យាបាល	11,513	47,399	-	-
ប្រាក់កម្ចី	5,485,404	22,583,408	209,832	854,856
បំណុលការប្រាក់បង្គរ	8,075	33,245	-	-

**21. ភតិសន្យាជួល**

ក្រុមហ៊ុនមានភតិសន្យាលើការជួលការិយាល័យជាមួយការសន្យាជួលអប្បបរមាដូចខាងក្រោម៖

	2022		2021	
			(មិនរងសវនកម្ម)	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់ សម្គាល់2.4)
តិចជាង 1ឆ្នាំ	141,000	580,497	42,000	171,108
ចាប់ពី 2 ឆ្នាំ ដល់ 5 ឆ្នាំ	114,583	471,738	84,000	342,216
	255,583	1,052,235	126,000	513,324

**វិស័យ អិល.ភី ហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**22. ពន្ធជាមធ្យម**

ពន្ធស្ថិតនៅក្រោមការត្រួតពិនិត្យ និងតាមដានអង្កេតដោយអាជ្ញាធរ ដែលផ្តល់សិទ្ធិដោយច្បាប់ក្នុងការដាក់ពិន័យ ដាក់ទណ្ឌកម្ម និងការគិតការប្រាក់។ ការអនុវត្តច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិពន្ធលើប្រតិបត្តិការច្រើនប្រភេទប្រឈមនឹង ការបកស្រាយផ្សេងៗគ្នា។

បញ្ហាទាំងនេះ អាចបង្កើតឱ្យមានហានិភ័យពន្ធនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាដែលមានលក្ខណៈធំជាងនៅ ប្រទេសដទៃទៀត។ អ្នកគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថាការធ្វើសវិធានធនមានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់ ដោយផ្អែកលើការបក ស្រាយនៃនីតិកម្មពន្ធ។ ក៏ប៉ុន្តែអាជ្ញាធរជាប់ពាក់ព័ន្ធអាចនឹងមានការបកស្រាយខុសៗគ្នាហើយផលប៉ះពាល់អាច មានទំហំធំ។

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ**

គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗដែលត្រូវបានអនុម័តក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ ត្រូវបាន កំណត់ដូចខាងក្រោម។ គោលនយោបាយទាំងនេះត្រូវបានអនុវត្តប្រកបដោយសង្គតិភាពនៅគ្រប់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបង្ហាញលើកលែងតែមានការបញ្ជាក់ផ្សេងពីនេះ។

**23.1 មូលដ្ឋាននៃការសរុបរួម**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន រួមមានរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ទីស្នាក់ការកណ្តាល និងសាខារបស់ ខ្លួន។ រាល់សមតុល្យ និងប្រតិបត្តិការអន្តរសាខាទាំងអស់ត្រូវបានលុបបំបាត់ចោល។

**23.2 សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល**

សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល រួមមានសាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ និងសមតុល្យធនាគារ និងប្រាក់បញ្ញើនៅធនាគារ ដែលមានកាលសន្តនៅពេលតម្កល់ដំបូងមានរយៈពេល 3 ខែ ឬតិចជាង និងការវិនិយោគរយៈពេលខ្លីដែលអាច ប្តូរជាសាច់ប្រាក់ពេលណាក៏បាន ដោយមានហានិភ័យតិចតួចចំពោះការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃ។

សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលត្រូវបានកត់ត្រាតាមរំលស់ថ្លៃដើម ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

**23.3 ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារផ្សេងៗ**

ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារត្រូវបានកត់ត្រាតាមរំលស់ថ្លៃដើម ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ ប្រសិទ្ធភាពនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

**23.4 ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់ជាមួយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា**

ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ដែលរួមបញ្ចូលទាំងប្រាក់តម្កល់ធានាដើមទុនត្រូវបានកត់ ត្រាតាមរំលស់ថ្លៃដើមដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

**វិស័យ.អិល.ភី ហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**23.4 ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់ជាមួយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (ត)**

ប្រាក់តម្កល់ធានាដើមទុន ត្រូវបានរក្សាទុកស្របតាមច្បាប់កម្ពុជាស្តីពីគ្រឹះស្ថានធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុហើយត្រូវបានកំណត់ដោយភាគរយនៃដើមទុនអប្បបរមាដែលតម្រូវដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។ ប្រាក់តម្កល់ធានាដើមទុនមិនអាចផ្តល់ហិរញ្ញប្បទានដល់ប្រតិបត្តិការប្រចាំថ្ងៃរបស់ក្រុមហ៊ុនទេ ហេតុដូច្នោះមិនត្រូវបានចាត់ទុកថាជាផ្នែកមួយនៃសាច់ប្រាក់ និងសមមូលសាច់ប្រាក់សម្រាប់បង្ហាញក្នុងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ឡើយ។

**23.5 ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន**

ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន គឺជាទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុអនិស្សន្ទស្សដែលការទូទាត់មានលក្ខណៈថេរ ឬអាចកំណត់បានដែលមិនមានសម្រង់តម្លៃក្នុងទីផ្សារសកម្ម ហើយក្រុមហ៊ុនមិនមានបំណងលក់ភ្លាមៗ ឬក្នុងរយៈពេលខ្លីណាមួយនោះទេ។

ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន ត្រូវបានគណនាតាមតម្លៃសមស្រប បូកនឹងការចំណាយប្រតិបត្តិការផ្ទាល់ ហើយត្រូវបានគណនាជាបន្តបន្ទាប់គិតតាមរំលស់ថ្លៃដើម ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

**23.6 ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ**

ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ ត្រូវបានកត់ត្រាតាមតម្លៃដើមដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

**23.7 ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ**

**(ក) ការទទួលស្គាល់ និងការវាស់វែង**

ផ្នែកទ្រព្យ និងបរិក្ខារត្រូវបានកត់ត្រាតាមវិធីសាស្ត្រថ្លៃដើម ដករំលស់បង្ករ និងការខាតបង់លើឱនភាពនៃតម្លៃបង្ករប្រសិនបើមាន។

នៅពេលផ្នែកនៃទ្រព្យ និងបរិក្ខារមានអាយុកាលប្រើប្រាស់ខុសៗគ្នា ធាតុទាំងនោះត្រូវបានគេចាត់ទុកជាផ្នែកផ្សេងៗ (សមាសធាតុចម្បងៗ) នៃទ្រព្យ និងបរិក្ខារ។

ចំណេញ ឬខាតលើការលក់ចេញនៃទ្រព្យ និងបរិក្ខារណាមួយ ត្រូវបានកំណត់ដោយភាពខុសគ្នារវាងសាច់ប្រាក់ទទួលបានពីការលក់ និងតម្លៃយោងនៃផ្នែកនោះ ហើយត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាប្រាក់ចំណេញផ្សេងៗនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។



**វិស័យ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**23.7 ទ្រព្យ និងបរិក្ខារ (ត)**

**(ខ) ការចំណាយបន្ទាប់**

ថ្លៃដើមនៃការផ្លាស់ប្តូរធាតុមួយនៃទ្រព្យ និងបរិក្ខារដែលបានទទួលស្គាល់រួចមកហើយត្រូវបានបូកបញ្ចូលនៅក្នុងតម្លៃយោងនៃផ្នែកនោះ ប្រសិនបើវាអាចមានលទ្ធភាពផ្តល់នូវអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតដល់ក្រុមហ៊ុន ហើយតម្លៃរបស់វាអាចវាស់វែងបានដោយភាពជឿជាក់។ តម្លៃយោងនៃធាតុ ដែលបានជំនួសនោះត្រូវបានលុបចោល។ រាល់ចំណាយក្នុងការថែទាំប្រចាំថ្ងៃផ្សេងៗ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញឬខាតក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលបានកើតឡើង។

**(គ) រំលស់**

រំលស់នៃទ្រព្យ និង បរិក្ខារត្រូវបានគណនាតាមវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរទៅតាមអាយុកាលប្រើប្រាស់ប៉ាន់ស្មានរបស់ទ្រព្យសកម្មនីមួយៗដូចខាងក្រោម៖

	ចំនួនឆ្នាំ
ការកែលម្អអគារ	5 ឆ្នាំ
គ្រឿងបរិក្ខារការិយាល័យ	5 ឆ្នាំ
បរិក្ខារការិយាល័យ	4 ឆ្នាំ
បរិក្ខារកុំព្យូទ័រ	4 ឆ្នាំ
យានយន្ត	5 ឆ្នាំ

ប្រសិនបើមានការកែប្រែជាសារវន្តទៅលើអត្រារំលស់ អាយុកាលប្រើប្រាស់ តម្លៃនៅសល់នៃទ្រព្យសកម្មនោះ រំលស់ត្រូវបានកំណត់ឡើងវិញ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងនូវការប៉ាន់ស្មានថ្មី។

ទ្រព្យ និងបរិក្ខារដែលបានធ្វើរំលស់អស់ គឺត្រូវបានកាត់ត្រាក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរហូតដល់លក់ចេញ ឬលុបចោល។

**23.8 ទ្រព្យសកម្មអរូបី**

ទ្រព្យសកម្មអរូបី រួមមានអាជ្ញាប័ណ្ណកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ និងថ្លៃដើមដែលជាប់ទាក់ទង ត្រូវបានកំណត់ដោយតម្លៃដើមដករំលស់បង្ក និងឱនភាពនៃតម្លៃបង្ករប្រសិនបើមាន។

ទ្រព្យសកម្មអរូបី ត្រូវបានរំលស់ ផ្អែកលើវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរក្នុងរយៈពេល 5 ឆ្នាំ។ ប្រសិនបើមានកែប្រែជាសារវន្តទៅលើអត្រារំលស់ អាយុកាលប្រើប្រាស់ ឬតម្លៃនៅសល់នៃទ្រព្យសកម្មអរូបីនោះ ត្រូវបានកំណត់ឡើងវិញ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងនូវការប៉ាន់ស្មានថ្មី។

**វិស័យ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**23.9 ឱនភាពនៃតម្លៃ**

**ទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ**

តម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យឡើងវិញនៅរាល់កាលបរិច្ឆេទ រាយការណ៍នីមួយៗ ដើម្បីកំណត់ថាតើមានសញ្ញាណាមួយ ដែលបង្ហាញថាទ្រព្យសកម្មទាំងនោះមានឱនភាពនៃ តម្លៃ។ ប្រសិនបើមានសញ្ញានោះកើតឡើង ការប៉ាន់ស្មានលើតម្លៃដែលអាចប្រមូលមកវិញបាននៃទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានធ្វើឡើង។

តម្លៃដែលអាចប្រមូលមកវិញបាននៃទ្រព្យសកម្ម ឬឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ គឺផ្អែកលើតម្លៃដែលធំជាងរវាងតម្លៃ ប្រើប្រាស់ និងតម្លៃសមស្របដកចំណាយលើការលក់ចេញ។ ក្នុងការប៉ាន់ប្រមាណតម្លៃប្រើប្រាស់ លំហូរសាច់ប្រាក់រំពឹងថានឹងទទួលបាននាពេលអនាគត ត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាតម្លៃបច្ចុប្បន្នដោយប្រើអត្រា ការប្រាក់មុនបង់ពន្ធដែលដែលឆ្លុះបញ្ចាំងការប៉ាន់ប្រមាណតម្លៃពេលវេលា ក្នុងលក្ខខណ្ឌទីផ្សារបច្ចុប្បន្ន និង ហានិភ័យជាក់លាក់សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ។

សម្រាប់គោលបំណងនៃការត្រួតពិនិត្យលើឱនភាពនៃតម្លៃទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានដាក់បញ្ចូលគ្នាជាក្រុមទៅក្នុង ក្រុមទ្រព្យសកម្មតូចៗបំផុត ដែលអាចបង្កើតជាលំហូរសាច់ប្រាក់ពីការប្រើប្រាស់ ដោយមិនពឹងផ្អែកលើ លំហូរសាច់ប្រាក់នៃទ្រព្យសកម្មដទៃទៀត ឬក្រុមទ្រព្យសកម្មដទៃទៀត (“ឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់”)។

ការខាតបង់លើឱនភាពនៃតម្លៃ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ប្រសិនបើតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្ម ឬឯកតាបង្កើត សាច់ប្រាក់មានចំនួនលើសពីតម្លៃដែលអាចប្រមូលបានមកវិញ។ ការខាតបង់លើឱនភាពនៃតម្លៃ ត្រូវបានកត់ត្រា ជាចំណេញ ឬខាត។

**23.10 ប្រាក់កម្ចី និងបំណុលផ្សេងៗ**

ប្រាក់កម្ចី និងបំណុលផ្សេងៗ ត្រូវបានកត់ត្រាតាមរំលស់ថ្លៃដើម ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពនៅក្នុង របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

**23.11 សំវិធានធន**

សំវិធានធន ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចតាមផ្លូវច្បាប់ ឬកាតព្វកិច្ចប្រយោលនា ពេលបច្ចុប្បន្ន ដែលជាលទ្ធផលនៃព្រឹត្តិការណ៍កន្លងផុតទៅ ហើយមានលទ្ធភាពដែលតម្រូវឱ្យមានលំហូរចេញនូវ អត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចក្នុងការបំពេញនូវកាតព្វកិច្ចនោះ ហើយចំនួនសំវិធានធន ត្រូវបានប៉ាន់ស្មានប្រកបដោយ ភាពជឿជាក់។ សំវិធានធនត្រូវបានកំណត់ដោយអប្បបរមាលំហូរទឹកប្រាក់ ដែលរំពឹងថានឹងត្រូវទូទាត់នាពេល អនាគតដោយប្រើអត្រាមុនបង់ពន្ធ ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការប៉ាន់ប្រមាណនៃតម្លៃពេលវេលាក្នុងលក្ខខណ្ឌទីផ្សារ បច្ចុប្បន្ន និងហានិភ័យជាក់លាក់ចំពោះបំណុលទាំងនោះ។ ការកើនឡើងនៃសំវិធានធនដោយសារពេលវេលា ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយហិរញ្ញប្បទាន។

**វិស័យ.អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**23.12 អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត**

**(ក) អត្ថប្រយោជន៍របស់និយោជិករយៈពេលខ្លី**

អត្ថប្រយោជន៍របស់បុគ្គលិករយៈពេលខ្លីជាចំណាយ នៅពេលដែលសេវាកម្មពាក់ព័ន្ធត្រូវបានផ្តល់ជូន។ បំណុលត្រូវបានទទួលស្គាល់ចំពោះចំនួនទឹកប្រាក់ដែលរំពឹងថានឹងត្រូវបង់ប្រសិនបើក្រុមហ៊ុនមាន កាតព្វកិច្ចតាមច្បាប់ ឬប្រយោលដើម្បីបង់ចំនួននេះដែលជាលទ្ធផលនៃសេវាកម្មក្នុងមកដែលផ្តល់ដោយបុគ្គលិក ហើយកាតព្វកិច្ចអាចត្រូវបានប៉ាន់ប្រមាណបានដោយភាពជឿជាក់។

**(ខ) អត្ថប្រយោជន៍និយោជិករយៈពេលវែងផ្សេងៗ**

កាតព្វកិច្ចរបស់ក្រុមហ៊ុនចំពោះអត្ថប្រយោជន៍និយោជិករយៈពេលវែង ដែលរួមមានប្រាក់អតីតភាពការងារ គឺជាចំណាយលើអត្ថប្រយោជន៍ដែលនិយោជិតត្រូវទទួលបានក្នុងការបំពេញការងារក្នុងការិយបរិច្ឆេទមុន និងបច្ចុប្បន្ន។ អត្ថប្រយោជន៍និយោជិករយៈពេលវែងត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាដើម្បីកំណត់តម្លៃបច្ចុប្បន្ន។ ការវាស់វែងឡើងវិញត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណេញ ឬខាត។

**23.13 ការប្រាក់**

ចំណូល និងចំណាយការប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណេញ ឬខាត ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព គឺជាអត្រាដែលធ្វើអប្បបរមាសាច់ប្រាក់ ដែលរំពឹងថាត្រូវទូទាត់ ឬទទួលបានពេលអនាគតតាមរយៈអាយុកាលដែលរំពឹងទុកនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ឬក្នុងករណីរយៈពេលខ្លីសមស្របមួយ) ឱ្យមកស្មើនឹងតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។

នៅពេលគណនាអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ក្រុមហ៊ុនត្រូវប៉ាន់ស្មានលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដោយពិចារណាលើលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាទាំងអស់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ប៉ុន្តែមិនមែនការបាត់បង់ឥណទាននាពេលអនាគតទេ។

ការគណនាអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពរួមមានថ្លៃប្រតិបត្តិការ និងកម្រៃ និងពិន្ទុដែលបានបង់ ឬទទួលបានដែលជាផ្នែកភ្ជាប់នឹងអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ ថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការ រួមមានការចំណាយបន្ថែមដែលកើតឡើងដោយផ្ទាល់ទៅនឹងការទិញ ឬលក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។

**23.14 កម្រៃ និងជើងសារ**

ចំណូល និងចំណាយកម្រៃ និងជើងសារ ដែលភ្ជាប់នឹងអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបញ្ចូលក្នុងការគណនាអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

ចំណូលកម្រៃ និងជើងសារផ្សេងៗ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលសេវាកម្មពាក់ព័ន្ធត្រូវបានបំពេញ។ ប្រសិនបើកិច្ចសន្យាឥណទាន មិនរំពឹងថានឹងមានការដកប្រាក់កម្ចី នោះថ្លៃសេវាដែលទាក់ទងនឹងប្រាក់កម្ចី ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានថេរក្នុងរយៈពេលនៃកិច្ចសន្យាឥណទាន។



**វិស័យ អិល.ភី ហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**23.14 កម្រៃ និងជើងសារ (ត)**

កម្រៃចំណាយ និងជើងសារផ្សេងៗ ពាក់ព័ន្ធនឹងចំណាយប្រតិបត្តិការ និងថ្លៃសេវាកម្ម ត្រូវបានកត់ត្រាជាចំណាយនៅពេលដែលសេវាកម្មបានទទួល។

**23.15 ភតិសន្យា**

ភតិសន្យា ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលលក្ខខណ្ឌនៃភតិសន្យានោះ ផ្ទេរជាសារវន្តនូវរាល់ហានិភ័យ សិទ្ធិអាស្រ័យផល និងកម្មសិទ្ធិនៃទ្រព្យសកម្ម ភតិសន្យាដល់ក្រុមហ៊ុន។ ភតិសន្យាផ្សេងទៀតត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាភតិសន្យាប្រតិបត្តិការ។

សិទ្ធិទៅលើទ្រព្យសកម្មក្រោមភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាទ្រព្យសកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុនតាមតម្លៃសមស្រប ឬប្រសិនបើទាបជាងត្រូវយកតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់អប្បបរមាលើភតិសន្យា) នៅពេលចាប់ផ្តើមនៃភតិសន្យា។ បំណុលពាក់ព័ន្ធដែលត្រូវទូទាត់សងទៅឱ្យភតិបតីត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ជាបំណុលភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុ។ ការទូទាត់ភតិសន្យាត្រូវបានបែងចែករវាងចំណាយហិរញ្ញប្បទាន និងការកាត់បន្ថយបំណុលភតិសន្យា ដើម្បីទទួលបាននូវអត្រាការប្រាក់ថេរមួយលើសមតុល្យបំណុលដែលនៅសល់។ ចំណាយហិរញ្ញប្បទាន ត្រូវបានដកចេញនៅពេលធ្វើការវាស់វែងជាចំណេញ ឬខាត។ ទ្រព្យសកម្មក្រោមភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានរួមបញ្ចូលក្នុងទ្រព្យ និងបរិក្ខារ ហើយត្រូវធ្វើវិលសំ និងប៉ាន់ប្រមាណឱនភាពនៃតម្លៃដូចគ្នាទៅនឹងទ្រព្យសកម្មផ្សេងទៀតរបស់ក្រុមហ៊ុនផងដែរ។

ថ្លៃឈ្នួលដែលត្រូវទូទាត់លើភតិសន្យាប្រតិបត្តិការ ត្រូវបានកត់ត្រាជាចំណេញ ឬខាតតាមមូលដ្ឋានវិលសំថេរទៅតាមថេរវេលានៃភតិសន្យា។

**23.16 ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ**

ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញរួមមានពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ និងពន្ធពន្យារ។ ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ និងពន្ធពន្យារត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណេញ ឬខាតលើកលែងតែធាតុណាដែលបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងទៀត។

ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញប្រចាំឆ្នាំ គឺជាពន្ធដែលរំពឹងថាត្រូវបង់ទៅលើប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធប្រចាំឆ្នាំដោយប្រើអត្រាពន្ធដែលបានអនុម័ត ឬបានអនុម័តជាអាទិ៍នៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ និងនិយ័តភាពទាំងឡាយទៅលើពន្ធត្រូវបង់ពីឆ្នាំមុនៗ។

ពន្ធពន្យារត្រូវបានកំណត់ទៅលើភាពលំអៀងរវាងតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងតម្លៃយោងសម្រាប់ការគិតពន្ធ (ហៅថាភាពលំអៀងបណ្តោះអាសន្ន)។

**វិស័យ អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**23.16 ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (ត)**

ពន្ធពន្យារជាបំណុល ត្រូវទទួលស្គាល់លើភាពលម្អៀងបណ្តោះអាសន្នដែលរំពឹងថា នឹងបង្កើនប្រាក់ចំណេញ ដែលជាប់ពន្ធនាពេលអនាគត។ ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្មត្រូវបានទទួលស្គាល់សម្រាប់ភាពលម្អៀងបណ្តោះ អាសន្នទាំងឡាយណាដែលរំពឹងថានឹង កាត់បន្ថយប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធនាពេលអនាគតរួមទាំងការខាតពន្ធ ឬ ឥណទានពន្ធដែលមិនទាន់បានប្រើប្រាស់ផ្សេងៗ។ ពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមចំនួន ដែលគិតថាអាចប្រើប្រាស់បានខ្ពស់បំផុត ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធនាពេលបច្ចុប្បន្ន ឬនា ពេលអនាគត ហើយមានលទ្ធភាពខ្ពស់ក្នុងការអាចយកមកប្រើប្រាស់បាន។

តម្លៃយោងសុទ្ធនៃពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យឡើងវិញនៅរៀងរាល់កាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍ និងត្រូវបានធ្វើនិយ័តភាពដើម្បី ឆ្លុះបញ្ចាំងពីការវាយតម្លៃប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធនាពេលអនាគត។ និយ័តភាព ទាំងនោះត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណេញ ឬខាតនៅក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិត លើកលែងតែនិយ័តភាព ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងខ្ទង់ចំណូល ឬចំណាយដែលត្រូវទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗដោយ និយ័តភាពនោះត្រូវតែទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផលលម្អិតផ្សេងៗ។

ពន្ធពន្យារ ត្រូវបានគណនាតាមអត្រាពន្ធដែលប្រើសម្រាប់ការគណនាប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ (ការខាតពន្ធ) ក្នុង ការិយបរិច្ឆេទដែលពន្ធពន្យារជាទ្រព្យសកម្មរំពឹងថានឹងប្រើប្រាស់បាន ឬបំណុលជាពន្ធពន្យាររំពឹងថានឹងត្រូវ ទូទាត់ដោយប្រើអត្រាពន្ធដែលបានអនុម័ត ឬបានកំណត់ជាអាទិ៍នៅសម្រាប់កាលបរិច្ឆេទរាយការណ៍។

**23.17 ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ**

**(ក) ការទទួលស្គាល់**

ក្រុមហ៊ុនទទួលស្គាល់ដំបូងនូវទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនបានក្លាយជា ភាគីនៃការផ្តល់កិច្ចសន្យានៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្របបូកនឹងចំណាយប្រតិបត្តិការ ដែលរួមចំណែកដោយផ្ទាល់ទៅលើការទិញ ឬលក់ឧបករណ៍នោះ។

**(ខ) ចំណាត់ថ្នាក់**

ក្រុមហ៊ុនចាត់ចំណាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួនជាឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមូលដ្ឋាន ដែលមានចែងក្នុងផ្នែកទី 11 ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមូលដ្ឋាន។



**វិស័យ អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**23.17 ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**(គ) ការឈប់ទទួលស្គាល់**

ក្រុមហ៊ុនឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែលសិទ្ធិទទួលបានសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យានៃ ទ្រព្យសកម្មនោះផុតកំណត់ ឬក្រុមហ៊ុន បានផ្ទេរសិទ្ធិក្នុងការទទួលបានសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាក្នុងប្រតិបត្តិការ ដែលហានិភ័យ និងផលចំណេញនៃភាពជាម្ចាស់កម្មសិទ្ធិលើទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានផ្ទេរចេញ ឬក្នុងករណី មិនផ្ទេរចេញ ឬមិនរក្សាហានិភ័យ និងផលចំណេញនៃភាពជាម្ចាស់កម្មសិទ្ធិលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងមិនរក្សា ការគ្រប់គ្រងទៅលើទ្រព្យសកម្មដែលផ្ទេរចេញ។

ក្រុមហ៊ុនឈប់ទទួលស្គាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលកាតព្វកិច្ចកិច្ចសន្យាត្រូវបានរំសាយ ឬលុបចោល ឬផុត កំណត់។

**(ឃ) ការកាត់កង**

ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកាត់កង ហើយតម្លៃយោងសុទ្ធត្រូវបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលក្រុមហ៊ុនមានសិទ្ធិតាមផ្លូវច្បាប់ដើម្បីទូទាត់ និងមានបំណងធ្វើការទូទាត់លើ មូលដ្ឋានតម្លៃសុទ្ធ ឬដើម្បីទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម និងទូទាត់បំណុលជាប្រចាំ។

**(ង) ការវាស់វែងរំលស់ថ្លៃដើម**

រំលស់ថ្លៃដើមនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាចំនួនដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុល ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានកត់ត្រាតាមប្រាក់ដើមដំបូង ដកការទូទាត់ប្រាក់ដើម បូក ឬដកចំនួនរំលស់បង្ករដោយប្រើ វិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពនៃភាពខុសគ្នារវាងចំនួនទឹកប្រាក់ដែលបានទទួលស្គាល់ដំបូង និងចំនួនដល់ កាលកំណត់ ដកឱនភាពនៃតម្លៃ។

**(ច) ការវាស់វែងតម្លៃសមស្រប**

តម្លៃសមស្របគឺជាតម្លៃដែលគួរទទួលបានដើម្បីលក់ទ្រព្យសកម្ម ឬបង់ដើម្បីផ្ទេរបំណុល ក្នុងប្រតិបត្តិការរៀបរយ រវាងអ្នកចូលរួមទីផ្សារនៅកាលបរិច្ឆេទវាស់វែងជាគោល ឬក្នុងករណីមិនមាន ត្រូវយកទីផ្សារដែលមាន អត្ថប្រយោជន៍បំផុតដែលក្រុមហ៊ុនទទួលបាននៅកាលបរិច្ឆេទនោះ។ តម្លៃសមស្របនៃបំណុលការឆ្លុះបញ្ចាំងពី ហានិភ័យមិនដំណើរការរបស់វានោះទេ។

ប្រសិនបើអាចក្រុមហ៊ុនវាស់វែងតម្លៃសមស្រប ដោយប្រើប្រាស់តម្លៃប៉ាន់ស្មានដែលបានដកស្រង់ពីទីផ្សារសកម្ម សម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះ។ ទីផ្សារត្រូវបានចាត់ទុកថាសកម្មប្រសិនបើប្រតិបត្តិការសម្រាប់ទ្រព្យសកម្ម ឬ បំណុលត្រូវកើតឡើងដោយមានបរិមាណគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានអំពីតម្លៃជាប្រចាំ។

**វិស័យ. វិស័យ. ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម. ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**23.17 ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងចំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**(ថ) ការវាស់វែងតម្លៃសមស្រប (ត)**

ប្រសិនបើមិនមានតម្លៃប៉ាន់ស្មានពីទីផ្សារសកម្មទេនោះ ក្រុមហ៊ុនអាចប្រើបច្ចេកទេសវាយតម្លៃដែលប្រើប្រាស់ ធាតុចូលដែលអាចសង្កេតបានជាអតិបរមា និងកាត់បន្ថយការប្រើប្រាស់ធាតុចូលដែលមិនអាចសង្កេតបានជា អតិបរមា។ បច្ចេកទេសវាយតម្លៃដែលត្រូវបានជ្រើសរើសរួមបញ្ចូលកត្តាទាំងអស់ដែលអ្នកចូលរួមក្នុងទីផ្សារ ពិចារណាលើការកំណត់តម្លៃប្រតិបត្តិការ។

ភស្តុតាងល្អបំផុតនៃតម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូងជាធម្មតា គឺជាតម្លៃ ប្រតិបត្តិការធម្មតា ឧទាហរណ៍ តម្លៃសមស្របនៃតម្លៃតបស្នងដែលបានផ្តល់ឱ្យ ឬទទួលបាន។ ប្រសិនបើ ក្រុមហ៊ុនកំណត់ថាតម្លៃសមស្របនៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូងខុសគ្នាពីតម្លៃប្រតិបត្តិការ ហើយតម្លៃសមស្របមិន មានការបញ្ជាក់ពីសម្រុងតម្លៃពីទីផ្សារសកម្មសម្រាប់ទ្រព្យសកម្ម ឬចំណុលស្រដៀងគ្នា និងមិនផ្អែកលើ បច្ចេកទេសវាយតម្លៃ ដែលប្រើប្រាស់ទិន្នន័យពីទីផ្សារដែលអាចសង្កេតបាន នោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបាន វាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្រប ដោយនិយតកម្មដើម្បីពន្យារភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃសមស្របនៃការទទួលស្គាល់ ដំបូង និងតម្លៃប្រតិបត្តិការ។ បន្ទាប់មកភាពខុសគ្នានោះ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណេញ ឬខាតដោយផ្អែកលើ មូលដ្ឋានសមស្របទៅតាមអាយុកាលឧបករណ៍ ប៉ុន្តែមិនយូរជាងពេលដែលធ្វើការវាយតម្លៃ គឺត្រូវបានគាំទ្រ ទាំងស្រុងដោយទិន្នន័យទីផ្សារដែលអាចសង្កេតបាន ឬប្រតិបត្តិការត្រូវបានបិទ។

ក្រុមហ៊ុន ទទួលស្គាល់ការផ្ទេររវាងកម្រិតនៃឋានានុក្រមតម្លៃសមស្របនៅចុងបញ្ចប់នៃការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍ ក្នុងអំឡុងពេលដែលការផ្លាស់ប្តូរបានកើតឡើង។

**(ឆ) ការកំណត់អត្តសញ្ញាណ និងការវាស់វែងនៃឱនភាព**

**ភស្តុតាងដែលបញ្ជាក់ពីឱនភាព**

នាការិយបរិច្ឆេទរាយការណ៍នីមួយៗ ក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃថាតើមានភស្តុតាងជាក់ស្តែងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលត្រូវបានវាស់វែងដោយថ្លៃដើម ឬរំលស់ថ្លៃដើមមានសញ្ញាណឱនភាពឬទេ។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬ ក្រុមទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានឱនភាព នៅពេលមានភស្តុតាងបង្ហាញថាព្រឹត្តិការណ៍ខាតបង់បានកើតឡើង បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ដំបូងនៃទ្រព្យសកម្ម ហើយព្រឹត្តិការណ៍បាត់បង់មានផលប៉ះពាល់ដល់លំហូរសាច់ប្រាក់ នាពេលអនាគតនៃទ្រព្យសកម្មដែលអាចប៉ាន់ស្មានបាន។

ភស្តុតាងដែលបញ្ជាក់ថាទ្រព្យសកម្មមានឱនភាព រួមមាន៖

- ការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុជាសារវន្តរបស់អ្នកខ្ចី ឬអ្នកបោះផ្សាយ
- ភាពយឺតយ៉ាវ ឬការមិនទូទាត់សងដោយអ្នកខ្ចី
- ការរៀបចំឡើងវិញនូវលក្ខខណ្ឌទូទាត់សង ដែលក្រុមហ៊ុនមិនបានរំពឹងទុក
- សញ្ញាណបង្ហាញថាកូនចំណុលនឹងជួបប្រទះការក្រៀមក្រាម

**វិស័យ អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**23.17 ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**(ឆ) ការកំណត់អត្តសញ្ញាណ និងការវាស់វែងនៃឱនភាព (ត)**

ភស្តុតាងដែលបញ្ជាក់ពីឱនភាព (ត)

- ការបាត់បង់នៃទីផ្សារសកម្មសម្រាប់មូលបត្រ ឬ
- ទិន្នន័យដែលអាចសង្កេតបានទាក់ទងទៅនឹងក្រុមនៃទ្រព្យសកម្ម ដូចជាការផ្លាស់ប្តូរអវិជ្ជមាននៃស្ថានភាព ទូទាត់របស់កូនបំណុល ឬអ្នកបោះផ្សាយនៅក្នុងក្រុម ឬលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ចដែលទាក់ទងគ្នានៅក្នុងក្រុម។

ការវាយតម្លៃទោល និងជាក្រុម

រាល់ទ្រព្យសកម្មទោលសារវន្ត ត្រូវបានវាយតម្លៃផ្សេងៗពីគ្នាចំពោះឱនភាព។

ទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវបានគេរកឃើញថា មិនមានឱនភាពត្រូវបានវាយតម្លៃជាក្រុមលើឱនភាពដែលបានកើតឡើង ប៉ុន្តែមិនទាន់បានកំណត់បញ្ជាក់នៅឡើយ។

សមាសធាតុនីមួយៗនៃសំវិធានធនលើឱនភាព ត្រូវអនុវត្តទៅលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានវាយតម្លៃទោលចំពោះឱនភាព ហើយត្រូវបានគេរកឃើញថាមានឱនភាព ហើយផ្អែកលើការប៉ាន់ស្មានដ៏ប្រសើរបំផុតរបស់អ្នកគ្រប់គ្រងលើតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់ ដែលរំពឹងថានឹងទទួលបាន។ ក្នុងការប៉ាន់ស្មានលំហូរសាច់ប្រាក់ទាំងនេះ អ្នកគ្រប់គ្រងធ្វើការវិនិច្ឆ័យអំពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់កូនបំណុល និងតម្លៃដែលអាចកំណត់បាននៃទ្រព្យបញ្ចាំណាមួយ។ ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មនីមួយៗ ត្រូវបានវាយតម្លៃលើគុណប្រយោជន៍របស់វា ហើយយុទ្ធសាស្ត្រ និងការប៉ាន់ប្រមាណលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលអាចរកបានមកវិញ ត្រូវបានអនុម័តដោយអ្នកគ្រប់គ្រងដោយឯករាជ្យ។

សមាសធាតុជាក្រុមនៃសំវិធានធន ត្រូវបានបង្កើតឡើងសម្រាប់៖

- ក្រុមនៃប្រាក់កម្ចីមានលក្ខណៈដូចគ្នាដែលមិនត្រូវបានចាត់ទុកថាមានលក្ខណៈសារវន្តទោល និង
- ក្រុមនៃទ្រព្យសកម្មដែលមានលក្ខណៈសារវន្តទោល ប៉ុន្តែមិនត្រូវបានគេរកឃើញថាមានឱនភាព

សំវិធានធនជាក្រុមនៃប្រាក់កម្ចីដែលមានលក្ខណៈដូចគ្នាត្រូវបាន បង្កើតឡើងដោយប្រើវិធីសាស្ត្រស្ថិតិ ដូចជា វិធីសាស្ត្រអត្រាបន្ត ឬសម្រាប់បណ្តាំឥណទានតូចៗ ដែលមានព័ត៌មានមិនគ្រប់គ្រាន់ ឬប្រមូលផ្តុំផ្អែកលើបទពិសោធន៍អត្រាការខាតបង់យោងតាមនិន្នាការពីមុន។

ក្នុងការវាយតម្លៃសំវិធានធនលើឱនភាពជាក្រុម គណៈគ្រប់គ្រងពិចារណាលើកត្តាដូចជា គុណភាពឥណទាន ទំហំឥណទាន ការប្រមូលផ្តុំ និងកត្តាសេដ្ឋកិច្ច។ ដើម្បីប៉ាន់ប្រមាណនូវសំវិធានធនចាំបាច់ ការប៉ាន់ស្មានត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បីកំណត់ពីរបៀបការខាតបង់ជាយថាធម៌ ត្រូវបានកំណត់ និងតម្រូវបញ្ចូលប៉ារ៉ាម៉ែត្រ ដែលផ្អែកលើបទពិសោធន៍ពីមុន និងស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ចបច្ចុប្បន្ន។ ភាពត្រឹមត្រូវនៃសំវិធានធនអាស្រ័យលើការសន្មត់ម៉ូដែល និងប៉ារ៉ាម៉ែត្រដែលត្រូវបានប្រើក្នុងការកំណត់សំវិធានធនរួម។



**វិស័យ អិល.ភី មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ម.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**23.17 ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**(ឆ) ការកំណត់អត្តសញ្ញាណ និងការវាស់វែងនៃឱនភាព (ត)**

**ការវាស់វែង**

សំវិធានធនលើឱនភាពនៃតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្ម វាស់វែងតាមរំលស់ថ្លៃដើម ត្រូវបានគណនាជាភាពខុសគ្នារវាង តម្លៃយោង និងតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត ដែលត្រូវបានកាត់បន្ថយតាមអត្រាការប្រាក់ ប្រសិទ្ធភាពដំបូងនៃទ្រព្យសកម្មនោះ។

**តំហាយនៃឱនភាព និងការលុបចោល**

ប្រសិនបើក្នុងរយៈពេលជាបន្តបន្ទាប់ចំនួននៃតម្លៃឱនភាពមានការថយចុះ ហើយការថយចុះអាចទាក់ទងទៅនឹង ព្រឹត្តិការណ៍ដែលកើតឡើងបន្ទាប់ពីឱនភាពត្រូវបានទទួលស្គាល់ ក្រុមហ៊ុនត្រូវដកចេញការខាតបង់នៃឱនភាព ដែលបានទទួលស្គាល់ពីមុនដោយផ្ទាល់ ឬដោយនិយ័តភាពគណនីសំវិធានធន។

តំហាយសំវិធានធន មិនអាចលើសពីតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ដកសំវិធានធន) ដែលលើសពីចំនួន តម្លៃយោងដែលឱនភាពតម្លៃមិនត្រូវបានទទួលស្គាល់ពីមុន។ ក្រុមហ៊ុនត្រូវទទួលស្គាល់ចំនួនទឹកប្រាក់កែតម្រូវ នៅក្នុងចំណេញ ឬខាត។

ក្រុមហ៊ុនលុបចោលបំណុល ឬបំណុលវិនិយោគមួយផ្នែកខ្លះ ឬទាំងអស់ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសំវិធានធនលើ ឱនភាពតម្លៃ នៅពេលដែលអ្នកគ្រប់គ្រងកំណត់ថាមិនមានលទ្ធភាពមិនអាចប្រមូលមកវិញ។

**23.18 ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ**

ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានចេញសេចក្តីប្រកាសលេខ ធ7-017-344 ចុះថ្ងៃទី 1 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2017 ស្តីពីចំណាត់ថ្នាក់ ហានិភ័យឥណទាន និងសំវិធានធនលើអ៊ីមភែរមិន និងសារាចរលេខ ធ7-018-001 ចុះថ្ងៃទី 16 ខែ កុម្ភៈ ឆ្នាំ 2018 ស្តីពីការអនុវត្តប្រកាសស្តីពីការផ្តល់ចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន និងសំវិធានធនលើអ៊ីមភែរមិន ដែល តម្រូវ អោយគ្រឹះស្ថានធនាគារ និងស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ អនុវត្តការវាស់វែង ការធ្វើសំវិធានធនឥណទាន ដោយផ្អែកតាមអត្រាហានិភ័យឥណទានដូចខាងក្រោម៖

ចំណាត់ថ្នាក់	ចំនួនថ្ងៃដែលផុតកំណត់	សំវិធានធន
<b>ឥណទានរយៈពេលខ្លី (តិចជាង 1 ឆ្នាំ)</b>		
ស្តង់ដារ	ពី 0 ទៅ 14 ថ្ងៃ	1%
ឃ្នាំមើល	ពី 15 ទៅ 30 ថ្ងៃ	3%
ក្រោមស្តង់ដារ	ពី 31 ទៅ 60 ថ្ងៃ	20%
ជាប់សង្ស័យ	ពី 61 ទៅ 90 ថ្ងៃ	50%
បាត់បង់	91 ថ្ងៃ ឬច្រើនជាង	100%

**វិធានការ និង វិធានការបន្ថែម ប.ក**

**កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)**

**សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី 31 ខែ ធ្នូ ឆ្នាំ 2022**

**23. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)**

**23.18 ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (ត)**

ចំណាត់ថ្នាក់	ចំនួនថ្ងៃដែលផុតកំណត់	សំវិធានធន
<i>គណនេយ្យរយៈពេលវែង (លើសពី 1 ឆ្នាំ)</i>		
ស្តង់ដារ	ពី 0 ទៅ 29 ថ្ងៃ	1%
ឃ្នាំមើល	ពី 30 ទៅ 89 ថ្ងៃ	3%
ក្រោមស្តង់ដារ	ពី 90 ទៅ 179 ថ្ងៃ	20%
ជាប់សង្ស័យ	ពី 180 ទៅ 359 ថ្ងៃ	50%
បាត់បង់	360 ថ្ងៃ ឬច្រើនជាង	100%

យោងតាមមាត្រាទី 73 ក្រុមហ៊ុនត្រូវតែធ្វើការប្រៀបធៀបសំវិធានធនគណនេយ្យស្របតាមបទប្បញ្ញត្តិនៃធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងសំវិធានធនគណនេយ្យតាម CIFRS for SMEs ៖

- (ក) ប្រសិនបើសំវិធានធនតាមបទប្បញ្ញត្តិទាបជាង ក្រុមហ៊ុនត្រូវកត់ត្រាសំវិធានធនដែលបានគណនេយ្យស្របតាម CIFRS for SMEs និង
- (ខ) ប្រសិនបើសំវិធានធនតាមបទប្បញ្ញត្តិធំជាង ក្រុមហ៊ុនត្រូវកត់ត្រាសំវិធានធនដែលបានគណនេយ្យស្របតាម CIFRS for SMEs និងផ្ទេរភាពខុសគ្នាពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅក្នុងគណនីទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិក្នុងគណនីមូលធន។

**23.19 សម្ព័ន្ធភាព**

សហគ្រាស និងបុគ្គលដែលទាក់ទងផ្ទាល់ ឬមិនផ្ទាល់តាមរយៈអន្តរការីមួយឬច្រើន ឬត្រូវបានគ្រប់គ្រងក្រោមការគ្រប់គ្រងរួមជាមួយក្រុមហ៊ុន រួមទាំងក្រុមហ៊ុនមេ បុត្រសម្ព័ន្ធ និងក្រុមហ៊ុនសម្ព័ន្ធផ្សេងទៀតដែលជាភាគីពាក់ព័ន្ធរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ក្រុមហ៊ុនសមាគម និងបុគ្គលដែលកាន់កាប់ដោយផ្ទាល់ ឬប្រយោលលើសិទ្ធិបោះឆ្នោតរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលផ្តល់ឱ្យពួកគេមានឥទ្ធិពលយ៉ាងសំខាន់មកលើសហគ្រាស គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗរួមមាននាយក និងបុគ្គលិកក្រុមហ៊ុន និងសមាជិកជិតស្និទ្ធជាមួយក្រុមគ្រួសាររបស់បុគ្គលនោះ ក៏ដូចជាក្រុមហ៊ុនដែលសហការជាមួយបុគ្គលទាំងនេះ ត្រូវបានចាត់ទុកជាភាគីពាក់ព័ន្ធផងដែរ។